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Dům se rýsuje
Rodina v Mikulčicích se raduje 
z nové střešní krytiny, na 
kterou přispělo město.   

V Meziříčí se očkuje
Mobilní očkovací tým opět 
přijede do Jupiter clubu  
6. ledna. 

Vánoční světýlka svítí
Ve městě i v místních částech 
září vánoční výzdoba.Podívejte 
se na fotogalerii.

Ondřej Brejška vypráví
Rozpovídal se nejen o kapele 
Poetika, ale i o dalších 
životních projektech. 
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Vážení spoluobčané,

vstupujeme do nového roku 2022, do kterého vkládáme naději a očekávání, že bude 
lepším rokem než ten předcházející. Covidová pandemie, jí vyvolaný nouzový stav a vy-
hlášená opatření po značnou část roku ovlivnily životy nás všech. Bohužel ani očkování 
a nastolené vládní restrikce nezabránily šíření a nárůstu počtu infikovaných v podzim-
ních měsících nejen v naší zemi.

Jsem rád, že se v uplynulém roce podařilo zřídit ve spolupráci s Fakultní nemocnicí 
Brno a Krajem Vysočina očkování pro místní občany přímo ve městě. V Jupiter clubu se 
v průběhu čtyř měsíců aplikovalo 4 781 dávek. Po prázdninové pauze využíval prostory 
Jupiter clubu mobilní očkovací tým od společnosti Podané ruce, který doposud čtyřikrát 
nabídl obyvatelům možnost očkování bez předchozí registrace. Je potěšitelné, že zájem 
obyvatel o tento způsob očkování byl vzrůstající. Covidová vlna z posledních měsíců pro-
kázala, že průběh onemocnění u očkovaných obyvatel je podstatně mírnější. Příští ter-
mín očkování je se společností Podané ruce dohodnut na čtvrtek 6. ledna.

Rok 2021 byl pro město zdařilým z hlediska množství realizovaných akcí. Podařilo se 
kompletně zrekonstruovat několik ulic a provést generální opravu mostu na Třebíčské 
ulici. Na Náměstí a v přilehlých ulicích byly instalovány parkovací automaty. Mezi by-
tovými domy na Hliništích byl vybudován nový volnočasový park, který bude v jarních 
měsících ještě doplněn o další prvky. Po zprocesování dotační administrativy mohla být 
zahájena přestavba bývalého internátu zemědělské školy na bytový dům pro seniory. 
Zahájena byla i dlouho očekávaná rekonstrukce Areálu zdraví. Uvedený výčet realizo-
vaných akcí není zdaleka úplný, ale i tak patří moje velké poděkování úředníkům radnice, 
kteří se podíleli na jejich přípravě a realizaci. Mezi významné akce, které jsou rozpracová-
ny a v roce 2022 na nich bude pokračováno, bezesporu patří projektování rekonstrukce 
náměstí, zasíťování jednadvaceti nových stavebních pozemků v lokalitě Hliniště III, re-
konstrukce ulice Ve Vilách, II. etapa rekonstrukce ulice Nad Gymnáziem.

Jistě jste zaznamenali, že na posledním jednání zastupitelstva města nebyl schválen 
rozpočet města na rok 2022. Návrh rozpočtu byl radou města zodpovědně připraven, 
projednán se všemi vedoucími odborů radnice a řediteli příspěvkových organizací měs-
ta. Dne 18. 11. byl projednán na k tomu účelu svolaném semináři zastupitelstva, kde 
z opozice byli přítomni čtyři zastupitelé. K navrhovanému rozpočtu bylo pouze několik 
připomínek, které byly do rozpočtu zapracovány. Na jednání zastupitelstva 14. 12. byl 
k předloženému návrhu další a jediný návrh na změnu, ten však byl samotnou předklada-
telkou stažen. Následovalo hlasování, ve kterém hlasovalo pro schválení rozpočtu pouze 
jedenáct zastupitelů. Důsledkem toho je neschválení rozpočtu. Prohlédněte si prosím 
záznam z jednání zastupitelstva a povšimněte si, kdo jak hlasoval.

Na začátku nového roku 2022 mi dovolte popřát vám především hodně zdraví, spo-
kojenosti a stále slunce v duši. Chovejte se ohleduplně a s respektem ke svým bližním 
i svému okolí a buďte opatrní sami na sebe.
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EDITORIAL

František Smažil
místostarosta

Podklady pro inzerci, blahopřání  
a společenskou kroniku přijímáme:
Pondělí:  13.00–17.00  
Středa:   10.00–12.00  
Pátek:  8.00–12.00

Velkomeziříčsko v síti: 
www.velkomeziricsko.cz

@velkomeziricsko

PRVNÍ ČÍSLO VELKOMEZIŘÍČSKA 
VYŠLO V SOBOTU 1. března 1919.
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VELKOMEZIŘÍČŠTÍ ZASTUPITELÉ 
NEPODPOŘILI ROZPOČET

Na posledním zasedání velkomeziříčských zastupitelů v le-
tošním roce došlo k neodsouhlasení hlavního rozpočtu hos-
podaření pro nadcházející rok. V důsledku toho zastupitelstvo 
schválilo rozpočtové provizorium na období od 1. ledna do 
31. března 2022 ve výši čtvrtinového návrhu rozpočtu na rok 
2022, a to jak v oblasti příjmů, tak i běžných výdajů sloužících 
k zajištění chodu jednotlivých odborů, příspěvkových organi-
zací a dalších organizací města.

V jeho rámci se budou hradit také závazky z uzavřených 
smluv, které přechází do nadcházejícího roku, dále závazky 
z návrhu grantových programů pro rok 2022 a dotačních pro-
gramů v oblasti kulturních památek. Do schválení rozpočtu 

města nebude možné hradit nové investiční akce a opravy za-
řazené v návrhu nového rozpočtu. „Chyběl hlas jednoho zastu-
pitele, který je aktuálně uzavřený v covidové karanténě. Opo-
zice (včetně Ivany Bíbrové) této situace využila k neschválení 
rozpočtu. Návrh rozpočtu byl nastaven vyrovnaně, všechny 
připomínky k jeho úpravě ze strany opozice byly vypořádány. 
Konstruktivní diskuze k návrhu rozpočtu na zastupitelstvu již 
neproběhla. Žádný pozměňující návrh vznesen nebyl. Nelze 
tak celou věc neschválení rozpočtu vnímat jinak než jako pou-
hé politikaření a snahu zdiskreditovat dobrou práci města pod 
naším vedením. O nic jiného nejde, tak to je. Bohužel toto roz-
hodnutí hraje v neprospěch všech obyvatel města – například 
i těch, kteří čekají na nové pozemky pro rodinné domy v lokali-
tě Hliniště III,“ okomentoval situaci starosta města Alexandros 
Kaminaras.

Rozpočtovým provizoriem se bude město řídit až do doby 
schválení hlavního rozpočtu, ke kterému by mělo dojít v rámci 
mimořádného zasedání zastupitelstva, jehož termín konání je 
11. ledna.

Zastupitelé Velkého Meziříčí odmítli rozpočet města 
pro rok 2022. Od nového roku až do schválení roz-
počtu se tak bude hospodařit podle rozpočtového 
provizoria. Mimořádné zasedání zastupitelstva se 
uskuteční 11. ledna.

11. ledna  |  1. března 
26. dubna  |  21. června

13. září

TERMÍNY JEDNÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA 2022
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Rodinný dům dvou mladých lidí postižených tornádem v jiho-
moravské obci Mikulčice, na jehož stavbu přispělo i město Vel-
ké Meziříčí, se doslova mění před očima. V listopadovém čísle 
zpravodaje jsme vás informovali o výstavbě cihlových základů 
a umístění vazby. Aktuálně je součástí novostavby i střešní kry-
tina s okapy.

Tornádo se několika obcemi na pomezí Břeclavska a Hodonín-
ska prohnalo ve čtvrtek 21. června 2021. Velké Meziříčí pomohlo 
vytipované rodině v obci Mikulčice materiální i finanční formou. 
Město zajistilo řezivo, spojovací materiál i tesařské práce. Za-
stupitelstvem schválená finanční částka 200 000 korun poslou-
žila k pokrytí nákladů na nové okapy, svody a střešní krytinu.

PRÁCE NA DOMĚ V MIKULČICÍCH 
POKRAČUJÍ

V centru města mají 
úzké uličky bohatou 
historii, jednu takovou 
V Podloubí nechalo 
město opravit. Na po-
čátku stála havárie ka-
nalizace, ta dala věci do 
pohybu. Město do ob-
jednávky přidalo úpra-
vu chodníku, zejména 
jeho podkladové vrstvy. 
Od začátku bylo v plánu 
vrátit do uličky původní 
chodník a po dohodě 
s památkáři jej zhoto-
vitel doplnil o kamenné 
odseky v chybějících 
místech.

Průběh oprav zpes-
třil archeologický prů-
zkum, při němž ale 
odborná firma Pueblo 
žádný historický nález 
neobjevila. Večerní procházky brzy zpříjemní nové přívětivé 
osvětlení.

S představou nového, vizuálně „čistšího“ layoutu měsíčníku 
přišla před více než rokem redakční rada. Poté oslovila grafiky 
a z cenových nabídek vybrala grafické studio Petrose Marta-
kidise. Redakce Velkomeziříčska tak bude zpracovávat násle-
dující vydání na základě jeho návrhu. „Jsme rádi, že se nám 
podařilo zakoupit díky finančním prostředkům poskytnutým 
Radou města Velké Meziříčí nový vizuál zpravodaje za 7 000 
korun. Snahou je vydávat tiskovinu čtivou, čistší, přehlednou. 
Věříme, že redakce Velkomeziříčska se s novým vizuálem po-
pasuje a čtenáři změnu ocení,“ uvedla předsedkyně redakční 
rady Dagmar Handová Navrátilová.

Zpravodaj také nově vychází v nákladu 5 800 kusů, což 
představuje navýšení o 300 výtisků. Doufáme, že tak budou 
v hale radnice noviny k dispozici pro všechny zájemce.

PŘEDSTAVUJEME NOVÝ 
VZHLED VELKOMEZIŘÍČSKA

I MALÉ OPRAVY JSOU 
VIDĚT

Velkomeziříčsko má historii sahající až do roku 1919, 
jeden jeho grafický prvek však zůstává od dob ba-
revného tisku stejný – příznačná modrá barva. Nový 
layout (pozn. red.: vizuál, grafický návrh), který po-
prvé držíte ve svých rukou v lednovém vydání, do-
držuje stěžejní grafické zásady i užití typické modré 
barvy. Dokonce jí bude více, a to zejména v titulcích 
uvnitř zpravodaje.

Hrubá stavba rodinného domu v Mikulčicích dostává jasné obrysy. Mladá rodina, kterou v červnu minulého 
roku postihlo tornádo, se může těšit z nové střešní krytiny i okapů.
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V loňském roce bylo pro vydání parkovací 
karty zapotřebí doložit technický průkaz 
vozidla, uvedeného v žádosti o nepře-
nosnou parkovací kartu. Od nového roku 
může abonent, jenž je podnikající fyzická 
osoba, doložit za účelem vydání parkova-
cí karty i technický průkaz vozidla vlast-
něného druhým z manželů. Podmínky 
splní v případě, kdy vlastník vozu udělí 
písemný souhlas s užíváním vozidla k vý-
konu podnikatelské činnosti abonenta.
K dočasné výměně nepřenosné parko-
vací karty může dojít v případech, kdy 

nastane havárie nebo porucha vozidla 
a servis zapůjčí náhradní auto. Pro vý-
měnu je nutné doložit originál smlouvy 
o zapůjčení náhradního vozidla a osvěd-
čení o registraci zapůjčeného vozu. Pů-
vodní nepřenosná parkovací karta se 
odevzdá při podání žádosti o vydání kar-
ty náhradní a vrací se při jejím odevzdání.
Úplné znění pravidel pro vydávání parko-
vacích karet včetně veškerých požadova-
ných dokumentů naleznete na webovém 
portálu města v sekci Městský úřad – 
Potřebuji vyřídit – Parkovací karty.

MĚSTO VYDALO CENÍK 
PARKOVNÉHO PRO ROK 2022
Rada města Velké Meziříčí vydala 
aktualizovaný ceník parkovného, 
který nabývá účinnosti 1. led-
na 2022. U nepřenosných parko-
vacích karet se změny dotknou 
dokládání technického průkazu 
vozidla potřebného pro vydání 
karty, zároveň se umožní dočas-
ná výměna karty v případě havá-
rie či poruchy vozidla. Ceny zůstá-
vají oproti loňsku nezměněné.
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9. 12. 2021 v 14:05 řešila městská po-
licie (MP) oznámení, kdy od Billy ve Vel-
kém Meziříčí projel kamion kolem pro-
tipovodňové zdi na Paloukách směrem 
k Jelínkově vile, kde v důsledku náledí 
poškodil zábradlí. Hlídka MP na místo 
přivolala Policii ČR, Oddělení dopravních 
nehod. Policie si dopravní nehodu pře-
vzala k došetření.

18. 12. 2021 v 19:40 projížděla hlídka MP 
ulicí U Statku, kde jí nedal přednost v jízdě 
řidič s velkým SUV, který jel ulicí Zahradní 
směrem k firmě Atika. Řidič pravděpodob-
ně v panice začal před hlídkou MP ujíždět 
směrem k ulici Uhřínovské vysokou rych-
lostí, kde nezvládl řízení, s vozidlem komu-
nikaci v ulici Uhřínovská téměř přeskočil 
a skončil v potoce pod komunikací zapích-
nutý přední částí vozidla a převrácený na 
střeše. Při dopravní nehodě těsně minul 
betonový sloup vysokého napětí. Řidič 
naštěstí vyvázl bez zranění. Na místo byly 
přivolány všechny složky IZS, Policie ČR 
na místě provedla u řidiče odbornou de-
chovou zkoušku s výsledkem přítomnos-
ti alkoholu v dechu přesahující 1 promile. 
Hasiči zajistili vozidlo proti úniku provoz-
ních kapalin, proti požáru a vytáhli vozidlo 
z potoka. Dále potok dekontaminovali. Ke 
zranění dalších osob ani ke škodám na ci-
zím majetku nedošlo.

22. 12. 2021 v 11:45 byla MP požádá-
na o součinnost při řešení oznámení, že 
u prodejny Penny se nachází podnapilý 
muž, který se tam dopouští protiprávního 
jednání. Hlídka MP na místě zjistila totož-
nost muže, který byl v silně podnapilém 
stavu a měl před prodejnou uvázaného 
německého ovčáka. Na místo byla přivo-
lána hlídka Policie ČR a po dohodě s MP 
muže převezla do protialkoholní záchytné 
stanice v Jihlavě a MP psa převezla do zá-
chytné stanice ve Velkém Meziříčí.

22. 12. 2021 v 16:30 řešila MP muže z Pl-
zeňska, který požíval alkoholické nápoje 
na veřejnosti. Hlídka na místě zjistila, že 
muž pil pivo. Strážníci muže na místě po-
učili o platných omezeních a vyzvali jej, aby 
zanechal uvedeného jednání. Věc byla na 
místě vyřešena domluvou, neboť se do-
tyčný omluvil a výzvě strážníků vyhověl.

Za uvedené období MP odhalila 82 do-
pravních přestupků, přičemž se jednalo 
především o porušení zákazu stání, neza-
placení poplatku za parkovné, stání v kři-
žovatkách, na přechodu pro chodce, na 
silniční vegetaci, před vjezdem.

STRÁŽNÍCI 
INFORMUJÍ

„Pro zkapacitnění průtahu městem Velké Meziříčí, ulice Novosady a Sokolov-
ská, jsme upravili programy na světelných křižovatkách Vrchovecká -Novosady 
a Sokolovská -K Novému nádraží. Křižovatky pracují v izolovaném dynamickém ří-
zení. Zvětšila se možná maxima zelené v hlavním směru. To znamená, že při vzdutí 
vozidel na těchto příjezdech bude maximální délka zelené delší. Konkrétně na kři-
žovatce světelných signalizačních zařízení Sokolovská -K Novému nádraží se navý-
šilo maximum zelené hlavní fáze ze stávajících 43 sekund směr Brno na 68 sekund. 
Na křižovatce Novosady -Vrchovecká ze stávajících 40 sekund hlavní fáze na 
60 sekund,“ řekl Červinka a dále podrobně popsal výhody prodloužení zelené fáze.

„Současně byly upraveny i parametry detekce (indukční smyčky ve vozovce, ra-
diodetektory), aby prodlužovaly zelenou i při pomalejší jízdě, či větších mezerách 
mezi vozidly, než tomu bylo doposud. Samozřejmě při slabém provozu se auto-

Jak bylo avizováno, tak se i stalo. Zelená fáze na hlavních světel-
ných křižovatkách v Meziříčí je o několik desítek sekund delší. Na 
křižovatce Sokolovská ‑K Novému nádraží se doba prodloužila z pů-
vodních 43 na 68 sekund, u křižovatky Novosady ‑Vrchovecká došlo 
k protáhnutí intervalu ze 40 na 60 sekund. Bližší informace podává 
technik světelných signalizačních zařízení ze společnosti AŽD Pra-
ha, s. r. o., Václav Červinka.
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Požár kamionu
Ve středu 8. prosince 2021 těsně po půl-
noci vyjeli profesionální hasiči z Velkého 
Meziříčí společně s dobrovolnými hasiči 
z Křižanova a Velkého Meziříčí k ohláše-
nému požáru polského tahače s návě-
sem u Křižanova.
V době příjezdu hasičů na místo byl ka-
mion včetně návěsu kompletně v pla-
menech. Při události nikdo nebyl zraněn.
Jednotky požár zlikvidovaly pomocí ně-
kolika C proudů.
Při požáru došlo k rozlití motorové nafty 
na přilehlou travnatou plochu. Vyteklá 
nafta byla zasypána sorbentem.
Hasiči provedli přečerpání zbylé nafty 
v nádržích do barelů.
Místo požáru bylo následně předáno sa-
nační firmě. Po ukončení zásahu se jed-
notky vrátily zpět na základny.

Nehoda Nissanu
Ve čtvrtek 9. prosince 2021 po jednadva-
cáté hodině vyjeli profesionální hasiči ze 
stanice Velké Meziříčí společně s kolegy 
ze stanice Velká Bíteš k ohlášené do-
pravní nehodě osobního automobilu na 
160. km dálnice D1 ve směru na Brno.
Při události nikdo nebyl zraněn.
Hasiči po příjezdu na místo zásahu pro-
vedli zajištění místa nehody, řídili do-
pravu. Po ukončení zásahu se jednotka 
vrátila zpět na základnu.

Požár na D1
V sobotu 18. prosince 2021 před osmou 
hodinou dopolední vyjeli profesionální 
hasiči ze stanice Velké Meziříčí k ohlá-
šenému požáru osobního automobilu 
Range Roveru na 138. km dálnice D1 ve 
směru na Prahu.
Požár vozidla jednotka uhasila pomocí 
dvou vysokotlakých proudů.
Při události nikdo nebyl zraněn.
Po ukončení zásahu se jednotka vrátila 
zpět na základnu.

Jménem velkomeziříčských hasičů přeji 
všem čtenářům hodně zdraví v nastáva-
jícím roce.

npor. Jiří Doležal – velitel stanice
Velké Meziříčí

ZPRÁVY 
OD HASIČŮ

maticky délka zelených zkracuje dle okamžité poptávky vozidel. Tento dynamický 
režim tak pružněji reaguje i na případnou uzávěru dálnice D1. Rozsah dynamiky 
směrů kolizních k hlavnímu průtahu zůstal zachován na původních hodnotách. Pro-
dloužení hlavní fáze tak není na úkor zkrácení ostatních směrů, ale jde na vrub pro-
dloužení maxima kompletních cyklů křižovatek,“ doplnil Červinka.

K úpravě světelné signalizace na komunikaci II/602 došlo 16. listopadu 2021. 
Prodloužený interval zelené vlny přispěje k bezpečnosti a plynulosti silničního pro-
vozu ve městě.
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Nad Základní a Praktickou školou Velké 
Meziříčí přibyla čtyři nová parkovací mís-
ta. V čase od 6 do 15 hodin jsou vyhra-
zená pro klienty školy, druhou půlku dne 
a celou noc je mohou využívat obyvatelé 
sídliště. Zpevněnou plochu k parkování 
zhotovitel, firma PETNet, vydláždil za-
travňovacími rošty, jejichž nespornou 
výhodou je vsakování dešťové vody. Tím 
ekologická myšlenka nových míst k par-
kování nekončí, zatravňovací rošty pou-
žité k výstavbě jsou vyrobené z recyklo-
vaných plastů.

V ULICI ČECHOVA 
PŘIBYLA 
PARKOVACÍ MÍSTA

Na přelomu prosince a ledna začal platit 
aktualizovaný jízdní řád.

Turistické informační centrum sídlící 
v budově radnice ve Velkém Meziříčí ka-
ždoročně prodává přehledné jízdní řády, 
letos tomu není jinak. Od ledna je v pro-
deji jízdní řád platný ve vlakové dopravě, 
a to za deset korun. Jízdní řád týkající 
se autobusové dopravy zakoupíte také 
v turistickém informačním centru, kte-
ré přes zimu najdete v kanceláři č. 103, 
v přízemí radnice vedle výtahu.

INFORMAČNÍ CENTRUM 
NABÍZÍ JÍZDNÍ ŘÁDY Město získá po zpracování územní studie jasnou představu o využití lokality 

bývalého areálu SVIT. Vzhledem k výjimečnosti lokality a ideálnímu napojení na 
Čechovy a Riegerovy sady se studie bude zabývat všemi uvedenými veřejnými 
prostranstvími najednou. To znamená, že řekne, zda existuje možnost propojit 
SVIT se sídlištěm Čechovy sady přes uvedené parky, kde zbudovat parkovací dům, 
kam umístit hřiště, stromy, lavičky, cyklostezku nebo jak prostor propojit s řekou. 
O tom, co bude vhodné na veřejné prostranství situovat, rozhodne vítězný návrh, 
který vzejde z architektonicko -urbanistické soutěže.

V centru, u řeky, u parků. To všechno jsou přednosti plochy bý-
valého areálu SVIT, a právě proto rozhodli zastupitelé o způsobu, 
kterým najdou zhotovitele územní studie, jež řekne, jak naložit 
s tímto jedinečným prostorem. Architekti zpracují návrhy v rámci 
architektonicko ‑urbanistické soutěže.

Dvanáct pouličních lamp na šesti stožárech rozsvítí odstavnou plochu ve SVITu.
Stožáry jsou na místě a solární lampy přibudou během měsíce ledna. Jejich vý-
hodou je ekonomicky úspornější provoz, který zároveň díky zdroji energie šetří 
životní prostředí.

OSLAVICKÁ JE OPĚT PLNĚ 
PRŮJEZDNÁ
V rámci rekonstrukce vodovodu a ka-
nalizace se na konci léta uzavřela ulice 
Oslavická, 12. října se přidala i část ulice 
Třebíčské a od úterý 9. listopadu také 
okružní křižovatka v blízkosti základních 
škol. Jak se silnice postupně zavírala, tak 
se postupně i otevírala. Podle dohody 
opravy do 10. prosince kompletně skon-
čily, a řidiči tak projíždějí bez omezení. 
Oprava v režii Svazu vodovodů a kanali-
zací Žďársko (SVAK) se týkala jen vodo-
vodu a kanalizace. Vozovku a chodníky 
se bude snažit řešit v rámci své investiční 
a stavební akce město v letošním roce.

OSVĚTLENÍ VE SVITU
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Na druhém úseku ulice Nad Gymnázi-
em (od křižovatky s Generála Jaroše až 
za železniční podjezd) byla předmětem 
opravy pouze rekonstrukce kanalizace 
s následnou úpravou povrchů po výko-
pových pracích. I v tomto případě je in-
vestorem SVK Žďársko. Ostatní povrchy 
se uvedly do „původního stavu“. Na pře-
vážné části délky nového asfaltového 
povrchu zůstal přibližně 5centimetro-
vý schodek proti původním povrchům. 
Původní povrchy tvoří popraskaný as-
falt, zčásti betonové panely a v menší 
části pouze hlína. Při přejímce díla byla 
tato část povrchů komunikace před-
mětem kritiky ze strany města. „Po 
diskusi s investorem a firmou provádě-
jící rekonstrukci se na místě dohodnul 
možný způsob opravy (zadrťování se 
zástřikem). Pokud však budou i nadá-
le přetrvávat nepříznivé povětrnostní 
podmínky, bude tato úprava provedena 
dodatečně,“ sdělil místostarosta města 
František Smažil.

Druhá etapa opravy ulice Nad Gym-
náziem (rekonstrukce povrchů, nový 
chodník a veřejné osvětlení) v úseku 
od křižovatky s Generála Jaroše až po 
nadjezd nad D1, se připravuje k realizaci 
v letošním roce za předpokladu schvále-
ní finančních prostředků.

REKONSTRUKCI 
ULICE NAD 
GYMNÁZIEM 
JSME DOKONČILI
Rekonstrukci vodovodu a kana-
lizace se společně s rekonstrukcí 
povrchu komunikace a chodníků 
v ulici Nad Gymnáziem (od křižo-
vatky na Bezděkov až po křižo-
vatku s Generála Jaroše) podařilo 
dokončit v řádném termínu. Ten-
to úsek, kde byl investorem Svaz 
vodovodů a kanalizací Žďársko 
(SVK Žďársko), se rekonstruoval 
s finančním podílem města.

Ilustrační foto pro představu, jak by mohly návrhy SVITu v budoucnu vypadat, 
autor: Gustafson Porter + Bowman, projekt: Europea Neo Brussels



OČKOVÁNÍwww.velkomeziricsko.cz10

VE ČTVRTEK 6. LEDNA DO MĚSTA 
OPĚT ZAVÍTÁ OČKOVACÍ TÝM

Důležité upozornění
Na třetí posilující dávku očkování je 
možné se dostavit až po úplném uply-
nutí stanovené doby. Dříve nesmí být 
posilující dávka podána. Vyčkejte tak 
prosím na upozorňující SMS zprávu či 
e -mail z Ministerstva zdravotnictví ČR.

V případě, že si občan nechá apliko-
vat první dávku vakcíny Pfizer/BioNtech 
mobilním týmem, musí pro aplikaci dru-
hé dávky (nejdříve po 21 dnech) opět vy-
užít služeb mobilního týmu nebo se v ur-
čené dny a čas dostavit na očkování bez 
registrace například do Nemocnice Ha-
vlíčkův Brod (čtvrtek 7:00 – 9:00 hodin) 

nebo Nemocnice Nové Město na Mora-
vě (úterý 14:00 – 16:00 hodin), případně 
využít například služeb očkovacích míst 
na Poliklinice Třešť nebo Telč. Při po-
dání první dávky vakcíny bez registrace 
nelze poté k podání druhé dávky využít 
centrální rezervační systém, ale opět 
pouze očkování bez registrace.

Zájemci se na místě prokážou občan-
ským průkazem a průkazem zdravotní 
pojišťovny.

Služby mobilního očkovacího týmu od 
organizace Podané ruce zajistilo město 
Velké Meziříčí ve spolupráci s Krajem 
Vysočina.

Mobilní očkovací tým své služ-
by nabídne ve čtvrtek 6. ledna 
v předsálí velkého sálu Jupiter 
clubu stejně jako v minulosti. 
Očkování bude probíhat od 10 
do 17 hodin. Zájemci o vakcinaci 
se mohou dostavit bez nutnos-
ti předchozí registrace. Mobilní 
očkovací tým do města přiveze 
druhou a třetí posilující dávku 
vakcíny Pfizer a pro nově pří-
chozí jednodávkovou vakcínu 
Johnson.

CHCI SE NECHAT 
NAOČKOVAT. 
JAK MÁM 
POSTUPOVAT?
• V den očkování se dostavte do Jupi-
ter clubu na adrese Náměstí 17, 594 01, 
Velké Meziříčí.

• Připravte si občanský průkaz a průkaz 
zdravotní pojišťovny.

• Na místě vás pracovníci zaregistrují.

• V očkovacím dni a dni bezprostředně 
následujícím po očkování je vhodné naor-
dinovat si klidový režim bez větší zátěže.
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TŘÍKRÁLOVÁ 
SBÍRKA
Tradiční tříkrálovou sbírku můžete le-
tos podpořit přímo do kasiček koledníků 
nebo také online. Finanční příspěvky se 
přijímají od začátku roku do 16. ledna.
Největší sbírková akce v České republice 
šířící radostné zprávy o narození Ježíše 
Krista umožní v letošním roce dárcům 
zvolit si způsob, jakým se do finanční 
podpory potřebným lidem zapojí. „Jsme 
rádi, že po dvou letech můžeme opět se 
třemi králi vyjít do ulic a označit lidem 
domy tříkrálovým požehnáním, které jim 
v loňském roce chybělo. Současně nabí-
zíme i další alternativu v podobě online 
platby nebo vhození daru do statických 
kasiček,“ sdělila Veronika Dobrovolná, 
koordinátorka sbírky v okresu Žďár nad 
Sázavou.
Nejvíce králů vyrazí do ulic obcí a měst 
o víkendu 8. až 9. ledna. Ti, kteří by rádi 
podpořili tříkrálovou koledu online for-
mou, mohou využít tzv. online kasičku 
umístěnou na oficiálním webu sbírky 
nebo webu Oblastní charity Žďár nad 
Sázavou. Pro podporu místní charity je 
zapotřebí uvést konkrétní název města či 
obce nebo PSČ. Po zkušenosti z loňského 
ročníku se i letos umístily do veřejného 
prostoru obcí a měst statické kasičky, je-
jichž seznam naleznete rovněž na webo-
vých stránkách charity. V neděli 16. ledna 
od 17 hodin bude na jejich YouTube kaná-
lu možné zhlédnout i tradiční Tříkrálový 
koncert.

PEDIATŘI V 
MEZIŘÍČÍ OČKUJÍ
Ministerstvo zdravotnictví České repub-
liky spustilo 13. prosince 2021 registraci 
k očkování dětí ve věku 5 až 11 let proti 
onemocnění covid-19. Pediatři ve Velkém 
Meziříčí již registrují děti v uvedeném 
věku k očkování, které proběhne v půlce 
ledna. „Do 10. ledna můžete u mě, u ko-
legyně Ivety Kašové nebo u Lenky Dobe-
šové zaregistrovat své děti a my vás poté 
pozveme na očkování k nám do ordinací,“ 
nabízí rodičům dětský lékař Libor Beneš. 
Nejlepší je lékaře kontaktovat telefonicky.

• MUDr. Libor Beneš, s. r. o., ordi-
nace praktického lékaře pro děti 
a dorost – tel.: 566 523 983

• MUDr. Iveta Kašová – dětský 
a dorostový lékař – tel.: 566 524 870

• MUDr. Lenka Dobešová – tel.: 
566 524 342

Poznámka redakce: Od 4. ledna mohou na posilovací dávku vakcíny lidé 
starší 18 let, kteří mají pět měsíců od dokončeného očkování.

OČKOVÁNÍ PROTI ONEMOCNĚNÍ COVID-19  
– POSILOVACÍ DÁVKA

NEJDŘÍVE ZA 6 MĚSÍCŮ OD POSLEDNÍ 
DÁVKY OČKOVÁNÍ 

(obdržíte zvací SMS nebo email). 

NEJDŘÍVE ZA 5 MĚSÍCŮ  
OD DOKONČENÉHO ZÁKLADNÍHO 

OČKOVACÍHO SCHÉMATU.  
U osob, které dovršily 45 let věku  

nebo u osob s vysokým rizikem nákazy 
nebo závažného průběhu nemoci  

covid-19.

JELIKOŽ DÉLKA OCHRANY  
PO OČKOVÁNÍ SE U KAŽDÉHO 

ČLOVĚKA LIŠÍ,  
nedokáže nikdo z nás s jistotou  

předvídat, jak dlouho je maximálně  
chráněn proti onemocnění covid-19. 

Jakmile je to pro danou skupinu osob 
možné, je využití přeočkování to nejlepší, 

co můžeme proti nákaze covid-19  
udělat.

 Aktuálně schválené k přeočkování jsou tzv. mRNA očkovací látky  
(Spikevax – Moderna, Comirnaty – ), a to i pro osoby původně očkované  

jinou očkovací látkou.

PRIMÁRNĚ OSOB S PORUCHOU  
IMUNITY, CHRONICKÝM 

ONEMOCNĚNÍM  
A OSOB STARŠÍCH 45 LET

ZDRAVOTNÍKŮ A ZAMĚSTNANCŮ  
V ZAŘÍZENÍCH SOCIÁLNÍ PÉČE

DOSTUPNÉ BUDE I PRO OSOBY, 
KTERÉ CHTĚJÍ ZVÝŠIT SVOU 

OCHRANU PROTI ONEMOCNĚNÍ 
COVID-19

OD 29/11 MAJÍ VŠICHNI S DOKONČENÝM OČKOVÁNÍM, MOŽNOST SE PŘEDREGISTROVAT NA POSILOVACÍ DÁVKU. 
Registrace bude uvolněna v den nároku na posilovací dávku. Jakmile bude volná kapacita očkovacích míst, bude vám  

zaslán PIN 2 k rezervaci konkrétního termínu.

PROČ SE NECHAT OČKOVAT POSILOVACÍ DÁVKOU?

JAK SE K OČKOVÁNÍ OBJEDNÁM?

„UDĚLEJTE PROSÍM MAXIMUM PRO SVÉ ZDRAVÍ!“

KOMU SE OČKOVÁNÍ POSILOVACÍ DÁVKOU DOPORUČUJE?

 KOHO SE OČKOVÁNÍ POSILOVACÍ DÁVKOU TÝKÁ?

KDY JE MOŽNÉ SE NECHAT OČKOVAT POSILOVACÍ DÁVKOU?

JAKOU OČKOVACÍ LÁTKOU SE PŘEOČKOVÁVÁ?

V DEN, KDY VÁM UPLYNE DOBA, 
PO KTERÉ SI MŮŽETE NECHAT 
APLIKOVAT POSILOVACÍ DÁVKU, 
OBDRŽÍTE ZVACÍ SMS NEBO EMAIL.
Znění SMS zprávy: „CPOJ 32xx28xx22 
se muze registrovat na posilujici davku 
ockovani proti Covid-19. Kontaktujte 
praktickeho lekare nebo se registrujte 
na crs.mzcr.cz“

ZVÝŠENÍ OCHRANY PŘED ONEMOCNĚNÍM COVID-19, 
ZEJMÉNA PŘED ZÁVAŽNÝM PRŮBĚHEM A KOMPLIKACEMI
Je prokázáno, že po očkování dochází po určité době k postupnému 
poklesu účinnosti ochrany a tedy k vyšší pravděpodobnosti nákazy 
u očkovaného jedince. Tímto poklesem ochrany jsou nejvíce a dříve 
než ostatní ohroženy starší osoby a osoby s poruchou imunity nebo 
chronickým onemocněním (typické i pro jiná očkování). Posilovací 
dávka významně zvýší ochranu proti nákaze, a to intenzivněji 
a rychleji než předchozí dávky očkování.

ZVÝŠENÍ OCHRANY PŘED NOVÝMI 
VARIANTAMI KORONAVIRU
Podání posilovací dávky velmi rychle 
posílí ochranu i proti novým variantám 
koronaviru (např. delta), které v době 
vývoje očkovacích látek nebyly známy, 
avšak aktuálně se ve světě šíří.
Hladina protilátek není ekvivalentem 
ochrany očkováním.

PŘES CENTRÁLNÍ REGISTRAČNÍ 
SYSTÉM NA OČKOVACÍCH 
MÍSTECH. Jejich aktuální 
přehled najdete na stránkách 
ministerstva zdravotnictví  
https://ockoreport.uzis.cz/

KONTAKTOVÁNÍM LINKY 1221

BLIŽŠÍ INFORMACE K POSILOVACÍM DÁVKÁM NA WWW.CESKOOCKUJE.CZ

PŘES SVÉHO PRAKTICKÉHO  
LÉKAŘE, KDY HO BUDETE 
SAMOSTATNĚ KONTAKTOVAT 
A DOMLUVÍTE SI TERMÍN OČKOVÁNÍ.

V PŘÍPADĚ, ŽE SE CHCETE  
OČKOVAT NA OČKOVACÍM MÍSTĚ, 
zadáte své číslo pojištěnce, jméno 
a příjmení. Systém automaticky ověří, 
zda pro zadanou kombinaci již existuje 
registrace a záznam, že uběhla požadovaná 
doba od data ukončení vakcinace,  
a nasměřuje přímo na rezervaci termínů.
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KOUPIT SYNAGOGU? NA OTÁZKU 
ODPOVÍDÁ KONCEPCE KULTURY

Analýza současného stavu kultury ve 
městě a návrh pro její budoucí rozvoj se 
staly tématem k diskuzi na posledním 
zasedání zastupitelstva v roce. Schvá-
lený dokument specifikuje problémy 
města, definuje silné a slabé stránky 
v oblasti kultury a představuje vize a cíle 
do budoucna.

Stěžejním bodem rozvoje města se 
stala kapacita, a to zejména prostorová. 

Odborní zpracovatelé koncepce doporu-
čují městu odkoupit synagogu, revitali-
zovat sýpku v centru města a celkově za-
traktivnit veřejná prostranství. Prioritně 
je potřebné vyřešit prostory pro muzeum, 
které v tuto chvíli sídlí v nájmu na zámku 
nebo rozšířit prostory knihovny. Návr-
hová část se zabývá orientačním systé-
mem i letním kinem ve SVITu. Dokument 
si můžete pročíst na webu města.

Kultura ve městě se bude ubírat 
předem nastaveným směrem, 
podle zastupitelstvem (14. pro-
since 2021) schváleného doku-
mentu Koncepce rozvoje kultu-
ry města Velké Meziříčí na roky 
2021 – 2025 (s výhledem do 
roku 2030).

V MEZIŘÍČÍ SE VYTŘÍDILY BEZMÁLA 4 TUNY JEDLÝCH 
OLEJŮ A TUKŮ

Třídit jedlé oleje a tuky má 
smysl, poslouží dál k výro-
bě biopaliv nebo elektrické 
energie. „Za rok 2021 se ve 
městě Velké Meziříčí po-
dařilo do speciálních nádob 
určených pro sběr jedlých 
olejů a tuků sesbírat 3,866 
tun tohoto odpadu. Společ-
nost FRITEX, s. r. o., která ve 
městě sběr tohoto odpadu 
provádí, nabízí tento odpad 
po jeho zpracování výhrad-
ně k průmyslovému využití. 
Končí jako surovina k výro-
bě biopaliv nebo jako přísa-
da do paliv a na bioplynové 
stanici jako vstupní surovina 

k výrobě elektrické energie,“ uvedla Zdislava Fialková z odboru 
životního prostředí.

Olej je potřebné do kontejnerů házet v řádně uzavřené 
plastové láhvi. „Všem, kteří použité jedlé oleje a tuky třídí, dě-
kujeme. Je ale zároveň třeba použité oleje do nádob odkládat 

správně. Často se totiž stane, že někteří sice doma oleje vytřídí, 
ale do nádob je vyhodí ve skleněném obalu nebo v plastových 
obalech bez šroubovacího uzávěru – pouze přiklopené víčkem. 
Takto dochází ke znečištění sběrných nádob a ke znehodnocení 
celého jejich obsahu,“ dodává Bc. Fialková, která dále specifi-
kuje, jak správně olej a tuk v domácnosti likvidovat:

• Určitě ho nevylévejte do odpadu, tím ho ucpáváte. 
S tuky a oleji po smažení by se mělo nakládat jako s odpadem. 
Olej po vychladnutí nalijte trychtýřem přes sítko do PET lahve 
a řádně ji uzavřete! Až PETKU naplníte, odneste ji na sběrné 
místo ve městě a vložte (opravdu řádně uzavřenou) do naší 
označené sběrné nádoby.

• Sběr není určen pro motorové a jiné mazací oleje. Ty 
patří do sběrného dvora jako nebezpečný odpad.

Nádoby určené pro sběr použitých jedlých olejů a tuků jsou 
umístěny na stanovištích v těchto lokalitách:

Bezděkov, Bezručova, Čechova, Čermákova, Družstevní, 
Gen. Jaroše, Hornoměstská, K Buči, K Novému světu, K Rakův-
kám, Kolmá, Nad Kunšovcem, Nad Sv. Josefem, Nad Tratí, Osla-
vická, Pionýrská, Sluneční, Strmá, Školní, U Statku, U Světlé, 
Zahradní, Záviškova, MČ Lhotky, MČ Mostiště, případně také 
na sběrném dvoře Technických služeb VM, s. r. o.
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OHŇOSTROJ ROZJASNIL 
OBLOHU NAD VELKÝM 
MEZIŘÍČÍM
Odpálil se netradičně z Fajtova kopce, sledovat se tak dal 
z dalekého okolí. Desetiminutovou ohňovou show pozorova-
lo, dovolíme si říct, celé město i místní části. Novoroční pro-
jev starosty města, Alexandrose Kaminarase, naleznete na 
webu města.

Novoroční projev starosty města:
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CO VYVSTALO ZE ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA MĚSTA
Poslední zasedání městského zastupitelstva v uplynulém roce přineslo nejedno překvapení. I přesto, že byl 
návrh rozpočtu hospodaření města pro letošní rok pečlivě připraven, projednán všemi kompetentními oso-
bami a uspořádal se k němu seminář, došlo k jeho neschválení bez vznesení konkrétního protinávrhu. Důvody 
neodsouhlasení rozpočtu zveřejnila opozice záhy po zveřejnění výsledků hlasování. K události se starosta 
města Alexandros Kaminaras vyjádřil přímo na místě. Chronologicky uspořádaná prohlášení politických klu-
bů ČSSD, KDU -ČSL a Meziříčské fórum a reakce politického uskupení Společně VM přinášíme v našem článku.

Proč jsme nepodpořili rozpočet:
Vedení města:
• Za rok a půl v čele se Starostou nebylo schopno vy-

řešit situaci s LIDLem v bývalém areálu Svitu. Výsledkem je 
tzv. tankodrom na příjezdové části k parkovišti.

• „Nová“ studie v Čechových sadech je v rozporu 
s územním plánem, tzn. opět skončí v zapomnění.

• Není schopno využívat dotací na investiční akce.

• Vynakládá vysoké finanční prostředky na studie, kte-
ré nemají pokračování, končí tzv. v šuplíku.

• Předložený rozpočet je dle našeho názoru nehospo-
dárný.

• Videa pana Starosty jsou jeho vlastní PR za peníze 
nás všech.

Ve Velkém Meziříčí dne 14. 12. 2021
ČSSD, KDÚ ČSL a Meziříčské fórum

PROHLÁŠENÍ ZASTUPITELŮ ZA  SOCIÁLNÍ DEMOKRACII, 
KDU‑ČSL A MF

SPOLEČNĚ VM: ROZPOČTOVÉ PROVIZORIUM  
A OPOZIČNÍ KLUKOVINY

Přiložené video dobře vystihuje celou situaci. 
Starosta Alex Kaminaras v něm trefně rozebírá 
kulhající důvody, které stály za odmítnutím roz-
počtu.

Rozpočet, který jsme pomáhali připravit a prosazovali, byl 
vyrovnaný a obsahoval důležité opravy a investice. Napří-
klad inženýrské sítě pozemků pro rodinné domy na Hliništích, 
dlouho (asi 10 let!) odkládanou rekonstrukci ulice Ve Vilách, re-
konstrukce ve školách a školkách, například nové šatny na ZŠ 
Oslavická. Dále navýšené granty pro kulturu a sport a projek-
tové práce důležité pro rozvoj města – Svit, rozšíření knihovny 
a přesun muzea.

S rozpočtovým provizoriem muselo být odloženo také hla-
sování o příspěvcích města organizacím Chaloupky, Český 
svaz žen, Český červený kříž, Český svaz včelařů, Junák – čes-
ký skaut a dalším.

Co chybělo k prosazení rozpočtu? Hlas jednoho zastupitele, 
který je aktuálně uzavřený v covidové karanténě. Opozice této 
situace hbitě využila.

Na tvrdý postoj mají naši političtí protivníci samozřejmě 
právo. Ale stejně jako všichni občané města od nich očekává-
me alespoň základní konstruktivní přístup. Shrňme si aktivitu 
opozice ve věci rozpočtu

• Účast na přípravných seminářích byla velmi nízká 

a iniciativa mizivá. Ano, všichni zastupitelé jsou zapojeni do 
přípravy rozpočtu, včetně těch opozičních! A je jen na jejich 
vlastní zodpovědnosti, zda budou aktivně hájit zájmy svých 
voličů, nebo pouze nechají věci plynout.

• Počet pozměňovacích návrhů, které opozice předloži-
la v rozpravě k rozpočtu při projednání na zastupitelstvu, byl – 
nula!

Přiznáváme, že na tuto taktiku nemáme žádný recept. Umí-
me jednat o konkrétních věcech, přihlédnout na priority ostat-
ních zastupitelů výměnou za priority naše. Ale pokud nemají 
naši kolegové k rozpočtu žádné výhrady a neschválí ho jen 
proto, aby udělali problémy starostovi, neumíme s tím nijak 
naložit. Můžeme jen vysvětlit všem, kdo na městském roz-
počtu nějak závisí, aby počkali do ledna, až pro tohle uličnictví 
nebude příhodná situace.

Výsledek hlasování:
Pro rozpočet 11: Alex Kaminaras, Tomáš Bílek, Vincenc Zá-

viška a Josef Prokop, Ivo Šulc, Libor Beneš, Petr Juda, Petr Ve-
lička, František Smažil, František Fňukal, Tomáš Rapušák

Proti nebo se zdrželi 10: Josef Komínek, Miroslav Jágrik, Pa-
vel Blažek, František Komínek, Jana Gebre Selassiová, Jiřina 
Jurdová, Ivana Bíbrová, Pavla Kamanová, Stanislav Kratochvíl, 
Marie Ripperová

Nepřítomni 2: Radovan Necid, Jiří Kaše

Návrh rozpočtu na příští rok nebyl schválen. Velké Meziříčí bude zkraje roku 2022 fungovat v rozpočtovém 
provizoriu, tedy podle 1/4 návrhu rozpočtu na příští rok. Vzniklá situace není žádná katastrofa, spíše jen 
komplikace. Mrzí nás ale, že k ní došlo čistě ze škodolibosti než kvůli nějakým vážným důvodům.
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PROHLÁŠENÍ ZASTUPITELŮ ZA  SOCIÁLNÍ 
DEMOKRACII, KDU‑ČSL A MF
My, zastupitelé za výše uvedené politic-
ké subjekty tímto prohlašujeme.

Zastupitelstvo obce je nejdůležitějším 
samosprávným orgánem obce a zastupi-
tel musí hájit zájmy obce a jejich občanů. 
Tato povinnost je samozřejmě delego-
vána i na uvolněné zastupitele, v našem 
městě tedy na starostu a místostarostu.

Starosta obce podle dřívější ani sou-
časné úpravy nemohl a nemůže vytvá-
řet sám vůli obce, ale pouze mohl a může 
tuto roli navenek sdělovat a projevovat / 
viz usnesení nálezu Ústavního soudu/.

Jsme zásadně přesvědčeni o tom, že 
vůlí našeho města je mít v čele zastupi-
telstva zkušeného občana / jak po strán-
ce společenské, profesionální i politické/, 
který svým jednáním dobře reprezentuje 
naše město navenek, hájí zájmy jeho ob-
čanů a je schopen racionálně řídit nejvyš-
ší orgán obce, čili zastupitelstvo. V čele 
zastupitelstva očekáváme uvolněného 
zastupitele, který má samozřejmě nárok 

prezentovat své politické názory, ale ne-
smí k této prezentaci, či propagaci zneu-
žívat svého postavení starosty. Pro nás, 
výše uvedené zastupitele, je zcela nepřija-
telné, aby starosta zneužíval svého posta-
vení / vzešlého hlasy jen lehce nadpolovič-
ní většiny zastupitelů/ k tomu, aby veřejně 
ironizoval ty zastupitele, s jejichž názory, 
či s jejichž hlasováním nesouhlasí / v na-
šem zastupitelstvu naposledy invektivy 
na paní zastupitelku Mgr. Bíbrovou/, aby 
veřejně osočoval své politické oponenty /
naposledy například ty zastupitele, kte-
ří neodsouhlasili rozpočet města na rok 
2022/ a obecně aby vedl zastupitelstvo 
ze svého postu starosty k tomu, aby na-
růstala a zvětšovala se bariéra mezi těmi 
zastupiteli, kteří – ještě stále – s panem 
starostou souhlasí a těmi, kteří jsou názo-
rově rozdílní.

Naopak, starosta města by měl svým 
přístupem případné napětí mezi zastu-
piteli korigovat či alespoň mírnit.

Pod předsednictvím stávajícího sta-
rosty se domníváme, že situace v našem 
zastupitelstvu je neudržitelně, extrém-
ně vyhrocená a že jeho vystupování tuto 
situace zásadně negativně ovlivňuje. 
V konečném důsledku pak na tento stav 
naše město jedině doplácí…

Tímto prohlášením se my, níže uvedení 
zastupitelé za níže uvedené politické sub-
jekty od jednání starosty Ing. arch. Kami-
narase, distancujeme. Stojíme si za tím, 
že takové napadání zastupitelky, jehož 
jsme byli svědkem na minulém zastupi-
telstvu / ale které nebylo prvním přípa-
dem takového jednání/ je pro nás zcela 
nepřijatelné a paní magistru jakožto 
členku zastupitelstva plně podporujeme 
v tom, aby s ní bylo komunikováno slušně.

Je pro nás velmi smutné, kam situace 
v našem zastupitelstvu dospěla.

Ve VM, dne 15. 12. 2021 zastupitelé 
za soc. demokracii, KDU ‑ČSL a MF

JSOU VÁNOCE, POJĎME SE SMÍŘIT

Vážení spoluobčané, milí sousedé, text 
mých kolegů ze zastupitelstva mi vy-
týká řadu věcí. Některé právem, někte-
rým nerozumím, ale pokusím se to, co je 
v mých silách, vysvětlit.

1. „Starosta má být zticha.“ Ne, 
starosta (ať je to kdokoliv) je členem za-
stupitelstva, zastupuje občany a má plné 
právo říct, co považuje za dobré či špat-

né rozhodnutí. Schopnost vyjádřit někdy 
i ostrou kritiku, a naopak takovou kriti-
ku i snést patří k práci zastupitelů. Tolik 
k výhradě, že útočím na nějaký statut 
zastupitele, zakotvený v české ústavě.

2. Věřím, že každý, kdo zmiňované 
zasedání zastupitelstva sledoval, uzná, 
že jsem se ho snažil vést důstojně a ko-
rektně. Omlouvám se však Ivaně Bíbro-

vé za svoji ironickou poznámku, pokud 
se jí lidsky dotkla.

Souhlasím s autory prohlášení výše 
v tom, že zastupitelé mají hájit zájmy 
občanů. Já spatřuji zájem občanů napří-
klad v tom, že zastupitelstvo bude zcela 
vážně diskutovat o rozpočtu na příští 
rok a o tom, co má být jeho součástí.

Proto tyto kolegy zastupitele prosím:
• Pokud máte konkrétní výhrady 

k rozpočtu na rok 2022, sdělte je. Slibuji, 
že uděláme maximum pro jejich zapra-
cování do rozpočtu, stejně tak, jako už 
jsme to udělali se všemi vašimi připo-
mínkami doposud. Můžeme se nad va-
šimi přáními i sejít.

• Pojďme společně schválit roz-
počet, ať dále zbytečně nepoškozujeme 
město.

• V necelém roce, který zbývá 
do voleb, se zaměřme na to, co bychom 
chtěli zlepšit ve městě.

Společná konstruktivní práce pro 
město je podle mě nejlepší příležitost 
k budování vzájemného respektu nebo 
dokonce i zasypání příkopů.

Přeji vám všem veselé Vánoce, klidný 
sváteční čas a do roku 2022 hlavně pev-
né zdraví.

Alex Kaminaras
Starosta města
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JAKÉ JSOU VAŠE PRIORITY V POZICI 
RADNÍHO MĚSTA NA ROK 2022? 
Josef Prokop

Rok 2021 byl pozna-
menán covidovými 
opatřeními, které 
zabránily realizovat 
všechny plánované 

akce. Přesto byla při-
jata některá zásadní roz-

hodnutí, která by měla přispět ke zvýše-
ní kvality života nás všech. Za zásadní 
považuji posun v řešení rekonstrukce 
náměstí a nový systém parkování ve 
městě. Pokračování v této oblasti patří 
mezi priority v roce 2022. Další je aktiv-
ně přispět k dokončení záměrů velkých 
investičních akcí, a to zejména příprava 
nových lokalit na výstavbu rodinných 
i bytových domů, domova pro seniory 
a další. Nedílnou součástí je i důkladné 
plánování a realizace revitalizace starší 
zástavby. Mojí osobní prioritou zůstává 
problematika školství, je třeba více spo-
lupracovat s managementy jednotlivých 
příspěvkových organizací při plánování 
dalšího rozvoje a zvýšení úrovně před-
školního i základního vzdělávání. I tady 
jsou rezervy a doufám, že společným 
úsilím vyřešíme všechny plánované roz-
vojové aktivity ke spokojenosti všech 
uživatelů. Stejně tak je třeba vyjít vstříc 
i dalším poskytovatelům volnočasových, 
kulturních, sportovních a společenských 
aktivit pro naše občany. Jejich práce, 
zvláště v obtížných podmínkách vyhlá-
šených omezení, zaslouží velké uznání. 
Chtěl bych všem zastupitelům a pra-
covníkům městského úřadu poděkovat 
za spolupráci a popřát všem spoluobča-
nům pevné zdraví a klidný rok 2022.
 
František Smažil

Pro nadcházející rok 
2022 řadím k hlavním 

prioritám budování 
inženýrských sítí v lo-
kalitě Hliniště III, jako 

další krok k možnosti 
prodeje stavebních par-

cel v této lokalitě. Dále dvě akce rekon-
strukcí ulic: Ve Vilách a druhá etapa Nad 
Gymnáziem. K mým prioritám také patří 
přestavba bývalého internátu na bytový 
dům pro seniory, která již byla zahájena. 
Dále pak pro dopravu ve městě důležitý 
jihovýchodní obchvat města. Tato akce 
je již od konce roku 2019 „v režii“ Kraje 
Vysočina. Prioritu si jistě zasluhují i další 

„akce“ a objekty, mějme však na paměti, 
že zastupitelů města je dvacet tři. A to 
jsou osoby, které v konečném důsledku 
stanoví priority pro rok 2022.

Ivo Šulc
Vážení spoluobčané, na 

začátku nového roku 
mně dovolte, abych 
Vám všem popřál 
v roce 2022 hodně 

zdraví a úspěchů v této 
zvláštní době. Náš život 

je ovlivněn nejen covidem, ale i nervozi-
tou ze změn, které zvýšily ceny energií, 
zvyšování cen za potraviny a rostou-
cí inflace, ale i z nejistoty, co nás ještě 
v budoucí době bude čekat. Většinu 
těchto událostí jsme však již někdy zažili 
a dokázali se se všemi problémy vyrov-
nat. Domnívám se, že není třeba podlé-
hat skepsi a můžeme doufat, že se vše 
zase obrátí k lepšímu.
V době, kdy není schválený rozpočet 
města, je obtížné slibovat nějaké nové 
investiční akce. Předpokládám však, že 
se rozpočet již brzy podaří schválit a in-
vestiční akce, které mají zajistit rozvoj 
města, bude bez větších problémů mož-
né realizovat.

František Fňukal
Současnou radu měs-

ta již nečeká ani celý 
kalendářní rok do 
podzimních komunál-
ních voleb. V tomto 

období máme za úkol 
schválit rozpočet měs-

ta, který se nepodařilo odhlasovat na 
prosincovém zasedání zastupitelstva. 
Myslím, že rozpočet je navržen s veš-
kerou zodpovědností, výše investičních 
potřeb v našem městě je na několik roč-
ních rozpočtů. Bohužel zdroje a dotač-
ní možnosti jsou omezené. Proto jsou 
v rozpočtu navrženy akce, které jsou 
již rozpracovány, kompletně připraveny 
a nebo dlouho odkládány. Mojí priori-
tou v současném zastupitelstvu bylo 
připravit, po dlouhých letech, pro četné 
zájemce městské stavební pozemky 
a jsem proto velice rád, že bychom moh-
li v tomto roce rozšířit lokalitu Hliniště. 
Dalším základním kamenem tohoto 
roku bude volba nového člena městské 
rady na nejbližším zasedání zastupitel-

stva po prosincové rezignaci radního za 
To pravé Meziříčí. Velice bych si přál, aby 
se z toho nevyvinulo další pokračování 
sporu ohledně architektonické soutě-
že na úpravu náměstí, který na dlouhé 
roky nesmiřitelně rozdělil městské po-
litické spektrum. Mojí osobní prioritou 
v tomto roce bude dovést městskou 
radu a zastupitelstvo důstojně do konce 
volebního období. S nadějí návratu dob-
rých časů přeji všem spoluobčanům do 
roku 2022 mnoho a mnoho zdraví, štěs-
tí a dobré mysli.

Tomáš Rapušák
Je to dnes velice zvlášt-

ní období. Chtěl bych 
lidem popřát hodně 
štěstí a hlavně hodně 
zdraví. V ostatních vě-

cech budeme pomáhat 
městu, aby se posunulo 

výše. Není ani tak podstatné, co se bude 
dělat. Důležité je, jak se bude městu po-
máhat vzkvétat. Přeji nám všem hodně 
štěstí a abychom byli zdraví, a to ostatní 
zvládneme.

Alexandros Kaminaras
Nejvíce péče chci vě-

novat hlavním inves-
tičním akcím města. 
Zejména jde o rekon-
strukci ulice Ve Vi-

lách, kde proběhne 
rekonstrukce vodovodu 

s kanalizací a následně položení nové 
silnice a chodníků. Další významnou 
akcí je stavba inženýrských sítí v lokalitě 
Hliniště III, kde vznikne 21 nových sta-
vebních pozemků. Pokud se nám podaří 
v rámci rozdělování přebytku hospoda-
ření nalézt a schválit peníze pro II. etapu 
rekonstrukce ulice Nad Gymnáziem (od 
křižovatky Gen. Jaroše X Na Výsluní po 
nadjezd dálnice D1), spustíme i tuto akci.
Velkou pozornost chci také soustředit 
na hladké dokončení probíhajících sta-
veb – domu pro seniory v ulici U Světlé 
a rekonstrukci hřišť na Areálu zdraví.
V neposlední řadě se budu starat o dal-
ší kroky vedoucí k rekonstrukci náměstí 
(na projektové dokumentaci se již pra-
cuje), pořízení územní studie ve Svitu 
(první návrhy od studentů ČVUT budou 
k vidění v průběhu února) a rozšíření 
městské knihovny.
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RADA 8. 12.
• Rada města schválila souhrnnou zprávu 
o závazcích veřejné služby za rok 2020.
• Rada města vydala aktualizovaný ceník 
parkovného o placeném stání silničních 
motorových vozidel na určených úsecích 
místních komunikací ve vymezené oblasti 
města Velké Meziříčí, platný od 1. 1. 2022.
• Rada města schválila osnovu a plán ve-
řejnosprávních kontrol příspěvkových or-
ganizací pro rok 2022.
• Rada města schválila poplatek za připo-
jení k distribuční soustavě v rámci akce 
úprava křižovatky Hrbov.

ZASTUPITELSTVO 14. 12.
• Zastupitelstvo města schválilo koncep-
ci rozvoje kultury města Velké Meziříčí na 
roky 2021 – 2025.
• Zastupitelstvo města schválilo protiná-
vrh na přípravu vyhlášení veřejné zakázky 
„Územní studie SVIT“ některou z forem 
projektové architektonicko -urbanistické 
soutěže.
• Zastupitelstvo města rozhodlo trvat na 
stávající regulaci hazardu a zákazu pro-
vozování loterií a jiných podobných her ve 
městě Velké Meziříčí.

RADA 15. 12.
• Rada města vydala vnitřní směr-
nici č. RM/3/2021: Sazebník úhrad 
za poskytování informací dle zákona 
č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu 
k informacím.
• Rada města schválila pronájem zkušební 
plochy pro výcvik žadatelů o řidičská opráv-
nění skupin AM, AI, A2 a A na rok 2022.
• Rada města schválila příkazní smlouvu 
na vedení evidence odpadů mezi městem 
a technickými službami.
• Rada města odsouhlasila zapojení 
účelově určených transferů do rozpočtu 
města Velké Meziříčí.

KRÁTCE Z RADY 
A ZASTUPITELSTVA

12. a 26. 1.  |  9. a 23. 2.
9. a 23. 3.  |  6. a 20. 4. 

4. a 18. 5.  |  1., 15. a 22. 6.
10. a 24. 8.  |  7. a 21. 9.

5. a 19. 10.

TERMÍNY ZASEDÁNÍ 
RADY MĚSTA 2022

PŘÁNÍ DO NOVÉHO ROKU

Vážení a milí spoluobčané, vcházíme 
do nového roku a bude záležet jen na 
nás, jak rok 2022 prožijeme.

Cítím zodpovědnost vám vysvětlit 
své svobodné rozhodnutí rezignace na 
člena Rady města. K tomuto kroku jsem 
měl dva podstatné důvody: Jedním byla 
stále větší nemožnost prosadit své ná-
vrhy na řešení konkrétních projektů vůči 
názorové většině v Radě města. Druhým 
důvodem je skutečnost, že jsem veřejně 
prezentován v rámci jednotného hlasu 
Rady, ačkoli mé názory jsou často od-
lišné. A to zejména ve věcech a doporu-
čeních, které považuji pro transparentní 
správu města za nezbytné. Mé návrhy 
vždy vycházely z programu To pravé Me-
ziříčí ve volbách 2018 a byly pravidelně 
diskutovány s kolegy z našeho zastupi-
telského klubu. Jedná se o tzv. Vizi 2030 
„Město našich dětí“, kterou nabídlo TPM 
v minulých volbách. Díky ní jsme dostali 
důvěru voličů. V tomto smyslu nemů-
že nikdo z koaličních partnerů tvrdit, že 
jsem postupoval nepředvídatelně a ne-
zodpovědně. Rozhodl jsem se, že nechci 
dále spojovat své jméno s konkrétními 
řešeními, které jsou předloženy jako ho-
tové a které se dovídám až z médií. Mož-
ná bychom se měli zamyslet nad příči-
nami, které tři lídry politických uskupení 
z voleb 2018 dnešní koalice postupně 
dostaly mimo hlavní názorový proud ve 
městě.

Nesouhlasím s tvrzením, že se obec-
ná politika nepropisuje na obecní poli-
tiku, a že zde není nutná demokratická 
diskuze napříč politickým zastoupením 
v zastupitelstvu. Přeci všechna uskupe-
ní v zastupitelstvu nesou svoji značku 
a svoje hodnoty, ať již pravicové či levi-
cové. Teprve po diskuzi k jednotlivým té-
matům lze demokratickým hlasováním 
vyjádřit svou vůli a respektovat výsledek 
hlasování většiny. Jednotlivé strany musí 
být vyslyšeny, aby se mohla v rámci kon-
censu přijímat rozhodnutí. Rozhodnutí 
na sílu je krajním řešením a nemělo by 
se stát pravidlem. I na zdejší úrovni jsme 
především reprezentanty města a zá-
stupci našich voličů. Těm jsme nabídli 

svoje vize a cestu v rámci života našeho 
města. Měli bychom se chovat slušně ke 
kolegům i ke svým oponentům.

Poté, co jsem pro mne překvapivě 
neobhájil vedení místní ODS, se chci 
pokusit pracovat na programu pro nad-
cházející volby a dokončit práci v rámci 
zastupitelstva. Jedná se zejména o pří-
pravu otevřené urbanistické soutěže pro 
území Svitu a Riegrových sadů. Ostat-
ně tomuto tématu se věnuji již od roku 
2010. Nejprve v rámci oponování tehdej-
šího tzv. malého obchvatu. Později jsme 
v roce 2014 v rámci volební kampaně 
zpracovali v našem ateliéru skici a vizu-
alizace areálu bývalého Svitu pro místní 
sdružení TPM. Návrh jsme nezpracovali 
s žádnou ambicí na realizaci. Pouze jsme 
chtěli otevřít diskuzi, nastínit představu, 
jak by toto území v srdci našeho města 
mohlo vypadat, co by lidem mohlo při-
nést. Vize pro město našich dětí nejsou 
zdaleka naplněny. Chtěl bych je i nadále 
pomoci uvádět v život. Radostí je mi i ka-
ždoroční spolupráce na výstavě Česká 
cena za architekturu, kterou jsem při-
vedl před šesti lety do našeho města 
a stala se již pravidelnou akcí. Přednášky 
předních architektů nejen v rámci této 
výstavy jsou dle mého názoru důležitou 
součástí osvěty, co znamená kvalitní ar-
chitektura a péče o veřejný prostor vzni-
kající v České republice a čeho se máme 
snažit v budoucnu dosáhnout i v našem 
městě, aby se nám zde žilo lépe.

Nejsem zastáncem tvrdého a silového 
rozhodování, které rozděluje společnost. 
V posledních 10 letech jsme na celore-
publikové úrovni byli svědky takové po-
litiky měrou vrchovatou. Věřím, že sta-
rostova předvánoční výzva v usmíření 
byla myšlena vážně a že bude vyslyšena. 
Nechci si ani představovat další místní 
mediální předvolební období, jaké jsme 
si prožili v roce 2018. Přeji si, aby se po 
letošních podzimních volbách ve městě 
dále nezrcadlila politika let minulých na 
vládní i místní úrovni. Věřím, že pozitivní 
změna je možná. Doufám, že všechna 
politická uskupení, budou v rámci před-
volebního boje využívat zejména pozi-
tivních nabídek, ze kterých si voliči budou 
moci vybrat, co je jejich vůli nejbližší. Přeji 
si, aby se v co největší míře vymýtily po-
mluvy a informace, které jsou spíše hod-
ny maloměstské morálky, než našeho 
krásného města Velkého Meziříčí.

Do nového roku Vám přeji hlavně 
zdraví. Ať šťastná hvězda září na Vaši 
cestu v roce 2022.

Petr Velička, člen ODS a zastupi‑
telstva města Velké Meziříčí
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Božena Peňázová, Velké Meziříčí, 94 let, 26. 11. 2021 
Bohuslav Peňáz, Velké Meziříčí, 60 let, 27. 11. 2021
Anna Fialková, Moravské Budějovice, 96 let, 27. 11. 2021 
Aldína Janoušková, Velké Meziříčí, 97 let, 28. 11. 2021 
Jarmila Kačírková, Tasov, 84 let, 30. 11. 2021 
Marie Manzúková, Radenice, 87 let, 30. 11. 2021 
Ludvík Milota, Velké Meziříčí, 81 let, 2. 12. 2021 
Miroslav Horký, Velké Meziříčí, 64 let, 3. 12. 2021 
Marie Pospíchalová, Vídeň, 89 let, 3. 12. 2021 
Bohumil Švihálek, Velké Meziříčí, 69 let, 5. 12. 2021 
Marie Panáčková, Olší nad Oslavou, 79 let, 5. 12. 2021 
Věra Kravalová, Velké Meziříčí, 87 let, 14. 12. 2021 
Marie Krejčí, Oslavice, 74 let, 15. 12. 2021 
Věra Kuřecová, Velké Meziříčí, 69 let, 19. 12. 2021 
Zdeněk Svoboda, Velké Meziříčí, 87 let, 19. 12. 2021

10. ledna je to již pět let, kdy navždy
dotlouklo srdce naší maminky, Věrky 
Semerádové/Večeřové, my jsme 
nezapomněli, a tak i Vy, kteří jste ji znali, 
vzpomeňte prosím s námi.

Děkují manžel, synové a rodina.

Dne 18. 12. 2021 jsme vzpomněli 16 let od 
chvíle, kdy nás navždy opustila paní Božena 
Patřičná z Velkého Meziříčí.

Za tichou vzpomínku děkují Jaromír a synové 
s rodinami.

Dne 9. ledna uplynou čtyři roky, kdy od 
nás odešel náš starostlivý manžel, tatínek 
a dědeček, pan Milan Hotárek. Kdo jste ho 
znali, prosíme o tichou vzpomínku, 22. září 
by oslavil 80. narozeniny.

S láskou vzpomínají a nikdy nezapomenou 
manželka a děti s rodinami.

„Byl jsi plný života, Tvá mysl plná snění a nikdo 
z nás se nenadál, jak rychle se vše mění. Utichly 
kroky i Tvůj hlas, ale Tvůj obraz zůstává v nás.“

Dne 13. 12. uplynuly 2 roky od chvíle, kdy nás 
opustil manžel, pan Bohumil Starý.

S láskou vzpomíná manželka Anna a dcera 
Jitka Krejčová.

VZPOMÍNÁMEODEŠLI Z NAŠICH ŘAD 

Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast 
a projevené kondolence při posledním rozloučení dne  
3. 12. 2021 s paní Boženou Peňázovou z Velkého Meziříčí. 
    Zarmoucená rodina

Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za 
účast a projevené kondolence při posledním rozloučení 
dne 3. 12. 2021 s panem Bohuslavem Peňázem  
z Velkého Meziříčí. 
    Zarmoucená rodina

Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za 
účast a projevené kondolence při posledním rozloučení 
dne 7. 12. 2021 s paní Jarmilou Kačírkovou z Tasova. 
    Zarmoucená rodina

Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za 
účast a projevené kondolence při posledním rozloučení 
dne 8. 12. 2021 s paní Marií Manzúkovou z Radenic. 
    Zarmoucená rodina

Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast  
a projevené kondolence při posledním rozloučení dne 18. 12. 
2021 s panem Ludvíkem Milotou z Velkého Meziříčí. 
    Zarmoucená rodina

Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast 
a projevené kondolence při posledním rozloučení dne 9. 12. 
2021 s panem Miroslavem Horkým z Velkého Meziříčí. 
    Zarmoucená rodina

Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za 
účast a projevené kondolence při posledním rozloučení 
dne 20. 12. 2021 s paní Marií Krejčí z Oslavice.  
    Zarmoucená rodina

PODĚKOVÁNÍ

Vaše rodinná a společenská oznámení 
objednávejte na 566 781 034 (038),
e -mailem velkomeziricsko@velkemezirici.cz 
nebo osobně v redakci
Pondělí:     13.00 – 17.00 
Středa:      10.00 – 12.00 
Pátek:          8.00 – 12.00
Najdete nás v budově radnice, přízemí, dveře č. 104 
(bývalá služebna městské policie).

Dne 12. 1. 2022 to bude rok, co nás opustila 
naše milovaná maminka, dcera, sestra, 
sestřenice, teta, přítelkyně, paní Milena 
Doležalová.

„Děkujeme za cestu, kterou jsi s námi šla, 
že jsi byla. Chybíš nám.“

S láskou vzpomíná celá rodina.

Vlasta Krojčová, Velké Meziříčí, 
77 let, 30. 11. 2021



INZERCE www.velkomeziricsko.cz 19

Hledám pronájem domku 
s hospodářskou budovou, for-
mou nájmu s pozdějším odku-
pem. Tel.: 722 658 649
Hledám pronájem garáže ve 
Velkém Meziříčí, děkuji za 
nabídky, možná platba pře-
dem. Kontakt sms na Tel.: 
723 924 971
Nabízíme zpracování (nařezá-
ní, naštípaní, srovnání) dřeva. 
Tel.: 731 457 371
Vykupuji kůrovcovou kulatinu 
jakékoliv množství, odvoz za-
jištěn. Tel.: 731 457 371
Koupíme nemovitost ve Vel-
kém Meziříčí a okolí, dům, byt, 
st. pozemky, pole, lesy, i v exe-
kuci, platba v hotovosti. Tel.: 
605 054 470
Prodám palivové dřevo (štípa-
né). Tel.: 605 054 470
Prodám suché palivové dře-
vo, smrkové cena od 490 Kč 
za metr. Nabízíme i pře-
pravu dlouhé kulatiny. Tel.: 
605 054 470

Půjčím štípací a řezací auto-
mat. Tel.: 731 457 371
Nabízíme těžbu dřeva na-
padeného kůrovcem har-
vestorem, vyvážení dřeva, 
odvoz a výkup dřeva. Mož-
nost i za odvoz dřevní hmoty.  
Tel.: 731 457 371
Prodám štípané dřevo – dub, 
buk, smrk, borovice. Doprava 
zajištěna. Tel.: 731 457 371.
Vykupuji kulatinu i dřevo „na 
stojáka“, které pokácíme, od-
voz zajištěn. Tel.: 731 457 371
Koupím stavební pozemek ve 
VM a okolí. Tel.: 731 457 371
Nabízím poradenství pro pře-
chod na Windows 11, nebo 
nákup nového vhodného stro-
je kompatibilního s Windows 
11. Dále údržbu a servis výpo-
četní techniky, opravy, insta-
lace, nastavení, či zálohování 
počítačů, notebooků, pevných 
i externích disků, tabletů, mo-
bilních telefonů, routerů, TV, 
set top boxů, herních konzo-
lí, IP kamer a další techniky.
Poradenství v oblasti nákupu 
HW, SW, nových elektronic-
kých zařízení a v oblasti ře-
šení domácí počítačové sítě. 

Velké Meziříčí a okolí. Kon-
takt: 731975328 nebo e -mail: 
beran.adam@gmail.com

Navštivte nové hudebniny 
v centru V.M.! Prodej hudeb-
ních nástrojů, vybavení pro 
muzikanty, opravy nástrojů 
smyčcových, drnkacích, de-
chových, akordeonů.
Naladěno CZ  
hrát si celý život… 
Novosady 32, Velké Meziříčí 
www.naladeno.cz 
facebook.com/naladeno -cz 
tel.: 723 963 084

SOUKROMÁ 
INZERCE

Výrobce mobilních buněk,
přijme do pracovního poměru

Eurowagon s.r.o., Průmyslová 2086, Velké Meziříčí, tel.: 564 408 080

V případě zájmu volejte na tel. číslo: 733 188 226
nebo piště na e-mail: sedo@eurowagon.cz

pracoVníky do Výroby

 +420 734 39 39 39, prace@zdar.cz

prace.zdar.cz

AUTOMECHANIK 
AUTOELEKTRIKÁŘ

Velké Meziříčí



www.velkomeziricsko.cz20

VÁNOČNÍ VÝZDOBA VE MĚSTĚ A MÍSTNÍCH ČÁSTECH

SPOLEČNOSTwww.velkomeziricsko.cz20



SPOLEČNOST www.velkomeziricsko.cz 21

Dne 27. prosince pořádalo Zdravé 
město Velké Meziříčí vánoční bruslení, 
to se tradičně uskutečnilo na zimním 
stadionu. Všichni, kteří si přišli zabrus-
lit, mohli volně využít celou bruslicí 
plochu stadionu či se v určité části zú-
častnit dovednostních soutěží. Celou 
hodinu a půl si led užívali dospělí i děti. 

Při odchodu každý obdržel drobnost 
od Zdravého města Velké Meziříčí.

Kvůli vládním nařízením a časové ná-
ročnosti příprav plesu se město Velké 
Meziříčí rozhodlo odložit plánovaný ples.  
O termínu konání budeme včas informovat.

VÁNOČNÍ BRUSLENÍ MĚLO ÚSPĚCH

MĚSTO ODKLÁDÁ 
PLES 

Konec roku 2021 byl ve Lhotkách plný 
novinek. Vedle nových zvířátek v lesním 
betlému se dokončila na druhém konci 
vesnice výstavba multifunkčního hřiště. 
Na umělé trávě tak mohou nejen místní 
obyvatelé hrát různé sporty, ale i vyu-
žít zahradní domek k uskladnění nářadí 
a sportovních pomůcek. Díky oplocení 
se jim už nebude stávat, že jim „uteče“ 
balón. Vzhledem k počasí však předpo-
kládáme, že první nadšenci na hřiště za-
vítají až na jaře.

LHOTEČTÍ MAJÍ 
NOVÉ HŘIŠTĚ

Vedení města ve spolupráci s městskou 
organizací Sportoviště VM zastoupenou 
jejím ředitelem Michalem Hořínkem na-
bídlo umělé kluziště do místních částí. 
První, kteří nabídku využili, jsou obyva-
telé z Hrbova a Svařenova. Na začátku 
ledna se kluziště přemístilo z centra 
města do Hrbova ke sportovnímu areálu, 
tam bude po celý měsíc leden.

HRBOVŠTÍ 
BRUSLÍ  
NA KLUZIŠTI

Podpořil Kraj Vysočina 
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NAVŠTIVTE KUMBÁL

Nově otevřený obchod na Novosadech  
vedle Rock Depa, nabízí kreativní i ne-

všední výrobky od lokálních tvůrců. Kdo 
se chtěl účastnit vánočních trhů jako 
prodejce, má tak možnost své výrobky 
prodat v kamenném obchodě. Přijďte se 
podívat na krásu a unikátnost českého 
řemesla nebo si můžete koupit třeba sva-
řák, pečený čas či kávu. Po novém roce 
mají provozovatelé v plánu zařadit do 
prodeje také jedlé produkty od místních 
výrobců a rozšířit tak sortiment Kumbálu.

100 let Velkomeziříčské házené 
1921–2021, tak zní název nové pub-
likace Jany Šidlové, která mapuje bo-
hatou historii oddílu házené v našem 
městě. Knihu pokřtili význační hosté 
dne 29. prosince ve sportovní hale 
„Za Světlou“. Kniha je k zakoupení 
v Turistickém informačním centru 
Velké Meziříčí za 110 korun.
Slavnostní akt se konal u příležitosti 
tradičního vánočního turnaje v háze-

né s jednotou TJ Sokol Velké Meziří-
čí. Křtu knihy se zúčastnili prezident 
Českého svazu házené, Ondřej Zdrá-
hala, zasloužilý funkcionář jednoty, 
Stanislav Tvarůžek, starosta TJ So-
kol, Ladislav Šidlo, jednatel jednoty, 
Vincenc Záviška, autorka knihy, Jana 
Šidlová a hlavní představitelé našeho 
města. Po křtu následovalo dodateč-
né předání diplomů a plaket za anke-
tu Sportovec města roku 2019.
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se dá žít. No samozřejmě! Leckdo se bez ní snadno obejde. A je to 
v pořádku. Ale každému, kdo tam rád zajde, loni čas od času něco 
chybělo. Každopádně máme za sebou zvláštní období. V mnoha smě-
rech bylo předchozích dvanáct měsíců nejobtížnějších za posledních 
20 let. Opravdu? Ohlédněme se za rokem 2021.

www.velkomeziricsko.cz22

Z kraje roku co chvíli měníme pande-
mická opatření dle diktátu státu. Ještě 
že jsme takové, jaké jsme. Každá na-
prosto jiná, ale společně sehraný tým. 
Nás hned tak něco neudolá, však uvi-
díte. Vyzkoušely jsme si třeba dosud 
nepředstavitelné směnování a home 
office. Otevřely jsme čtenářům dveře 
bez omezení, ale také pouze pro vy-
půjčení nejnutnějšího. Poprvé v his-
torii jsme zřídily výdejní okénko. A na-
konec zcela bezkontaktní půjčování 
při zavřených oknech a zamčených 
dveřích. Každá směna se snažila co 
nejlépe vyrovnat s množstvím mailo-
vých i telefonických objednávek a je-
jich přichystáním na hromádky tak, 
aby je druhá parta bez potíží mohla 
čtenářům vydat. Přidávaly jsme čas-
to i něco milého. Vitaminový bonbon, 
soutěžní křížovku, povzbuzující smile. 
Odměnou nám byly úsměvy, poděko-
vání, vděčnost, ale i jablíčka nebo zá-
kusky. Občas došlo na stížnosti, ale za 
ty se nezlobíme, protože nervy mohly 
prasknout raz dva.

Protože všechno zlé je pro něco 
dobré, využily jsme také období ome-
zeného či naprosto zakázaného pro-
vozu k péči o knihovní fond. Všechny 
knihy, CD a hry byly úplně poprvé v his-
torii podrobeny přísné kontrole. Mírně 
poškozené omýt, slepit, přeštítkovat, 
znovu obalit. Málo půjčované přeřadit 
do skladů. Velmi poničené odepsat. 
Připravit tak v regálech místo pro 
nové. Objednat tedy novinky a dokou-
pit tzv. zlatý fond a multiplikáty povin-
né četby. Nezapomenout na zvukové 
knihy ani společenské hry. Následova-
lo druhé kolo - inventura, tedy revize. 

Opět prošla našima rukama každá kni-
hovní jednotka. Ne však naposled.

Zanedlouho jsme všechny ty ope-
čované miláčky skládaly do krabic, 
aby mohla být vystěhována půjčovna 
pro dospělé kvůli pokládce nového ko-
berce. Byl to logistický oříšek, neboť 
nebylo dost dobře možné přenášet ty 
bedny, regály, pult někam jinam. Skvě-
lá spolupráce s podlaháři, truhláři, IT 
odborníky i našimi obětavými partnery.

Potom už jen připravit vše na ote-
vření při útlumu pandemie. Drobnosti 
jako projev radosti, že se opatrně vra-
címe na chvíli do běžných kolejí. Malé 
hry pro dospělé i děti nazvané Jedno-
hubky, dámský kvíz No dovol, Oskare 
a dívčí verze Holky se vyznají! Výstava 
Něžná krása, zahradní Prázdninová 
míčovaná ukončená 1. září akcí Špe-
káčková míčovaná. Koncem i začátkem 
školního roku rychle všechny besedy, 
divadla a programy, které se daly pro 
školáky stihnout do doby, než musely 
být opět rušeny. Zasloužený ohlas prv-
ního interaktivního divadelního před-
stavení v zahradě, tedy Tří prasátek. 
Noční novinka – Stezka odvahy a naše 
akce s nejdelší tradicí – Mikuláš pro 
seniory. Rok končily dvě hry. Pro nej-
menší Ztráty a nálezy a pro větší Šifra 
mistra knihovníka. Novinkovou besedu 
Vesmír ještě čeká premiéra.

Tak vidíte, že nás hned tak něco 
neudolá. A to zdaleka nevíte všechno! 
Také v zázemí se děly věci. Třeba ad-
ministrativní, obvykle poněkud nudná, 
agenda se loni překonala! Bez knihov-
ny se dá žít. Ale nás osm „bab“ žije pro 
knihovnu. To je bez debat!

Text: Ivana Vaňková

Začíná nový rok naší práce v sociálních 
službách. Péče o starší občany je nároč-
ná, ale i v mnohém povzbuzující. Právě 
oni jsou totiž těmi, kdo nám dává opti-
mismus a víru v život.
Většina z nich se potýká s obtížnými 
projevy stáří, řadou nemocí či starostí 
o rodiny svých dětí. Každá dobrá zprá-
va, každé setkání s vnoučaty či telefon 
z domova je pro ně světýlkem, které jim 
rozzáří celý den a dovolí zapomenout na 
obvyklé potíže a starosti.
Jsem ráda, že naprostá většina našich 
klientů netrpí osaměním, nejsou svými 
rodinnými příslušníky opuštěni. A když 
přece jen trochu smutku dolehne, posi-
lují se navzájem.
Nemalou roli v jejich životě hrají také 
naše pečovatelky. Nemám ve zvyku 
neustále chválit a vím, že jsem na ně 
někdy dost náročná. Ale velmi dobře 
si uvědomuji, že jejich úkolem není jen 
poskytovat péči tělu, ale i duši. Úsměv 
a dobré slovo je často více než lék a ony 
to vědí. Senioři oslovují naše pečovatel-
ky křestními jmény, a tak trochu je přijali 
za své. V péči o duši mnohým z nich po-
máhá také pravidelné setkání s knězem, 
mše svatá přímo u nás. Za to jsme velmi 
vděčni. Věkový průměr našich klientů se 
pohybuje kolem 80 let.
Co nás tedy čeká v roce 2022?
Chtěla bych všem, kdo patří k našemu 
Domu s pečovatelskou službou, popřát 
hodně zdraví, pohody a vzájemného po-
rozumění.

SOCIÁLNÍ SLUŽBY 
MĚSTA VELKÉ MEZIŘÍČÍ

DO ROKU 2022

Šťastný a dobrý rok 2022!
Mgr. Jana Nachtigalová

ředitelka
Sociálních služeb města Velké Meziříčí
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Unikátní je také soubor renesančních kachlů v pestrobarevné škále lesklých glazur pocházejících z radnič-
ních kamen. Jsou jedinečné nejen svojí dekorací a povrchovou úpravou, ale také zobrazenými náměty. Jed-
notlivé kachle datované do 2. poloviny 16. století jsou zdobeny fantaskními motivy, jako je bájný Bruncvík, 
dáma s jednorožcem či Meluzína. Zlomky kachel byly objeveny při úpravách historické radnice v roce 1997, 
díky záchrannému průzkumu se staly součástí bohatého kachlového fondu našeho muzea.

Postupně se pokusíme představit jednotlivé fondy, protože ne 
všechny předměty mohou být nejen z kapacitních důvodů vy-
staveny, ale je škoda, aby se o nich nevědělo.

K nejstarším předmětům v muzeu samozřejmě patří archeo-
logická sbírka. A co si pod tím představit? Většině návštěvníků 
se asi vybaví nejrůznější nádoby či střepy, ale to není rozhod-
ně všechno. Pravěk reprezentují také třeba sekeromlaty, které 
se užívaly nejen jako pracovní nástroje, ale také jako úderné či 
sečné zbraně. Nechybí ani přesleny či zlomky keramiky kultury 
s moravskou malovanou keramikou.

U části věcí známe jak místo a rok nálezu, tak i okolnosti, za 
jakých byl daný předmět objeven. Takže například víme, že jeden 
ze sekeromlatů byl v roce 1943 nalezen v Lavičkách a že ho do 
muzea daroval bývalý řídící učitel Jakub Kosour. Další nástroj byl 
zase objeven v roce 1940 při dobývání písku v Balinách.

V našem případě je ale základem archeologické sbírky hod-
notná sbírka kachlů z 15. a 16. století, které byly nalezeny při 
stavebních úpravách ve městě v průběhu 20. století.

Například při rekonstrukci domu na Horním městě bylo v roce 
1933 nalezeno hned několik kachlů datovaných do 15. století. 
Díky městskému tajemníkovi Karlu Janíčkovi, který byl zároveň 
spolupracovníkem muzea, se podařilo nález zachovat a uložit 
v muzeu. Rozlámané části byly tehdy muzejníky sestaveny do  
 

co nejreálnější podoby. Můžeme předpokládat, že 
kachle pocházejí z dílny, která se v místě nálezu 
pravděpodobně nacházela.

Předměty z archeologické sbírky jsou k vi-
dění nejen v expozici Ve znamení sedmi per, ale 
část pocházející především z průzkumných prací  
v 90. letech je volně přístupná v přízemí zámku, a to 
během provozní doby muzea.

Škála sbírkových předmětů v muzejních expozicích 
a depozitářích je pestrá a zahrnuje období od pravě-
ku až po 20. století. Nalezneme zde drobnosti typu 
mincí či malých šperků, na druhou stranu také mo-
dely mostů, regionální nábytek či metrový krunýř 
želvy obrovské.

DÍL 1: ARCHEOLOGICKÁ 
SBÍRKA

Text a foto: Lucie Pavelcová

ZE ZÁMKU

PŘEDCHOZÍ DÍLY 
NAJDETE ZDE

BÁJNÉ POSTAVY NA RADNIČNÍCH KAMNECH
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NÁVŠTĚVA VEDENÍ MĚSTA UDĚLALA SENIORŮM 
RADOST

Milan Dufek, JUPITER club, s.r.o.

Období Vánoc je časem splněných přání a vzájemného setká-
vání. Klienti Sociálních služeb města Velké Meziříčí se tak jen 
pár dní před Vánoci mohli těšit nejenom z dárků od Ježíškových 
vnoučat, ale i z návštěvy hlavních představitelů města.

Také v uplynulém roce se našli lidé, kteří se v rámci projektu 
Ježíškova vnoučata rozhodli potěšit a obdarovat klienty v sociál-
ních zařízeních. Místní sociální služby zapojují své klienty do pro-
jektu každoročně, a to za využití všech svých možností. Projevy 
radosti, pocity i názory sdíleli senioři za přítomnosti vedení měs-
ta. Starosta Alexandros Kaminaras s místostarostou Františkem 
Smažilem a ředitelkou organizace Janou Nachtigalovou společně 

popřáli klientům krásné Vánoce, pevné zdraví v novém roce a přá-
telsky s nimi poseděli a pohovořili. Došlo i k zodpovězení mnoha 
dotazů a předání drobných darů jménem města.

Ježíškova vnoučata jsou charitativním projektem Nadačního 
fondu Českého rozhlasu. Za uplynulé čtyři ročníky splnil zapojeným 
seniorům bezmála 70 000 vánočních přání. Smyslem projektu je 
vrátit naději starším lidem a dopřát jim pozornost, zážitky nebo 
hmotné věci, které mnohdy postrádají. Mezi nejvíce žádané patří 
společenské hry, mobilní záhony, výlety nebo oblíbené návštěvy 
zvířat (ZOO, canisterapie). Často se stává, že dárci s obdarovanými 
zůstávají v kontaktu, a vznikají tak stovky „nových rodin“.

ODEŠEL ZDENĚK SVOBODA

V předvánočním čase, v neděli 19. 12., opustil bohužel navždy 
naše řady pan Zdeněk Svoboda.

Zdeňkovi patří náš velký dík a obdiv za vše, co v uplynulých 
desetiletích vykonal pro Velké Meziříčí. Nesmazatelnou stopu 
zanechal na poli meziříčské kulturní scény. Obdivuhodná byla 
jeho práce v divadelním souboru Vysočina. Odehrál zde celou 
řadu velkých rolí, např. ve hře Těžká Barbora, Osel a stín, Po-
prask na laguně. Po profesoru Stanislavu Tvarůžkovi, řediteli 
Ivanu Vítkovi se Zdeněk Svoboda ujal také jeho vedení. I ve svém 
již pokročilém věku pomáhal např. mladým ochotníkům v sou-
boru Špatně Namíchaný Bublifuk. Více jak dvě desetiletí se vě-
noval práci v Loutkohereckém souboru při Jupiter clubu. Mnozí 
ho také znají ze spolku Sokol, kde několik let vykonával starostu.

Velké Meziříčí ztratilo skvělého člověka, jehož život vyplnila 
výchova a vzdělávání dětí a mládeže, sport a kultura. Svoji po-
slední velkou roli si zahrál s herci Národního divadla ve scénic-
kém čtení hry Naši furianti po boku např. Davida Matáska. Budiž 
čest jeho památce.

Vzpomínka ‑ Zdeněk Svoboda
Pan Zdeněk Svoboda byl členem naší loutkoherecké rodiny 
neuvěřitelných 24 let, z toho v období 2000 – 2010 v pozici 
principála a režiséra našeho souboru. Po celou dobu propůj-
čoval svůj hlas mnoha různým postavám – od čertů, přes dra-
ky, krále i laskavé dědečky. Poslední rolí byla postava čaroděje 
v listopadovém představení.

Byl to jeden z nejhodnějších a nejlaskavějších lidí, co jsme kdy 

měli možnost poznat. Člověk se srdcem na správném místě. Vždy 
ochotný pomoci a poradit, a nikdy neopomněl pochválit a podpo-
řit. Byl pevnou skálou, jistotou, o kterou jsme se mohli opřít. Jsme 
vděční, že jsme někoho takového mohli poznat a trávit s ním svůj 
čas. Ovlivnil každého z nás. Bude nám všem moc scházet.

Upřímnou soustrast rodině.
Loutkoherecký soubor LoutkyVM

Poděkování sponzorům
Klub NADĚJE, z.s., spolek onkologických pacientů, se sídlem ve 
Velkém Meziříčí, děkuje akciové společnosti Alpa, a.s. a akciové 
společnosti POEX Velké Meziříčí, a.s., za sponzorské dary, které 
tyto společnosti uvedenému spolku darovaly při příležitosti vá-

nočních svátků. Sponzorské dary představují pro členy spolku 
nejen sobě vlastní užitek, ale i radost a jiné nemateriální hodnoty. 
Oběma významným společnostem v rámci Města Velkého Me-
ziříčí přejeme do dalšího roku hlavně hodně úspěchů v podnikání.

-p
i-
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Jupiter club má za sebou další 
podivný kovidový rok

Testování pro veřejnost na nádvoří kina

Do června jsme stále dokola a neúnavně 
měnili termíny naplánovaných divadel-
ních i koncertních vystoupení. Realizovali 
inventarizaci majetku, věnovali se eko-
nomickým a dotačním činnostem. Jupiter 
club se stal i částečným zdravotním cen-
trem. Naší snahou společně s vedením 
města bylo nabídnout v centru města na-
šim občanům prostory pro očkování i tes-
tování. Velký sál se proměnil na očkovací 
centrum a prostory nádvoří kina a před-
sálí malé scény jsou využívány třikrát 
týdně cytogenetickou laboratoří z Brna 
k provádění antigenních i PCR testů. Vše 
samozřejmě klade na JC nároky z hledis-
ka zabezpečení hygienických opatření, ale 
také koordinaci s promítáním v kině.

Kulturní aktivity v Jupiter clubu ote-
vřelo koncem května 2021 kino, které za 
omezených podmínek začalo promítat. 
Ze začátku jsme se potýkali s nabídkou 
filmů, protože celá řada premiérových 
filmů nebyla uvedena na trh. S přibý-

vajícím létem se proticovidová opatření 
uvolňovala. Mohli jsme realizovat Vel-
komeziříčské kulturní léto. Dvacet pět 
akcí navštívilo téměř 5.000 diváků. Také 
kino dostalo nový impuls díky filmovým 
novinkám, na které se veřejnost těšila. 
Filmy Zátopek, Prvok, Šampón, Tečka, 
Karel, Přání Ježíškovi patřily k nejnavště-
vovanějším. V kině jsme promítli 110 fil-
mů, které navštívilo 6400 diváků.

Do vnitřních prostor jsme se vrátili v září 
15. ročníkem Evropského festivalu filozo-
fie. Na řadu přišla i divadelní představení 
Odpočívej ve svém pokoji, Žena za pultem, 
Penzion pro svobodné pány a Čas pod psa. 
Největší návštěvnost mělo představení 
Divadla Járy Cimrmana Dobytí severního 
pólu. Loutkové divadlo při JC odehrálo pro 
naše nejmenší diváky pět loutkových po-
hádek. Z koncertů se nám podařilo realizo-
vat jeden koncert v rámci Mezinárodního 
hudebního festivalu Concentus Moraviae 
a dva koncerty v rámci Kruhu přátel hud-

by. Návštěvníky zaujaly koncerty skupiny 
Jelen, Cocote minute, Hradišťan a Javory. 
Vlastivědná a genealogická společnost 
zrealizovala 11 přednášek. Jupiter club byl 
partnerem venkovních akcí, které pořáda-
lo Jéčko, s. r. o., například Burger beer fest, 
Řecký večer a Slavnosti vína.

Po nadějném rozjezdu jsme konec 
roku opět prožili s kovidem. Byli jsme 
nuceni zrušit tradiční akce. Například 
vánoční koncerty, vánoční výstavu, 
přednášky Vlastivědné a genealogické 
společnosti a samozřejmě celou řadu fi-
remních akcí. Spoustu úsilí přišlo nazmar 
i rozhodnutím vlády o zrušení vánočních 
trhů, na jejichž přípravě se Jupiter club 
významnou měrou podílel.

Přál bych si do příštího roku, abychom 
se vyrovnali a případně naučili žít s kovi-
dem. Přeji nám všem, aby ten nový rok 
byl klidnější, naplněný zdravím. Buďme 
k sobě ohleduplní, mějme pochopení pro 
kroky druhých.

Vládní protikovidová opatření uzavřela od října roku 
2020 Jupiter club. Všechny akce byly zrušeny a přesu-
nuty do roku následujícího. Do nového roku tedy vstu-
poval pracovní tým Jupiter clubu s přáním vrátit kultur-
ně společenské dění co nejdříve do normálních kolejí.  
To se nám však podařilo až po pěti měsících roku 2021.

Milan Dufek
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U příležitosti představení nového grafic-
kého zpracování Velkomeziříčska se spo-
lečně ohlédneme za minulostí. Původním 
vydavatelem periodika byl Politický klub 
Velké Meziříčí. Zpravodaj se tiskl jako tý-
deník. Ten byl pokrokově -demokratický 
a spatřil světlo světa 1. března roku 1919. 
V této podobě vycházel až do roku 1941. 
Několik desetiletí poté, v letech 1990 až 
1993, vydávalo Velkomeziříčsko Muzeum 
silnic a dálnic Velké Meziříčí.
Po roce 1993 převzalo vydavatelství měs-
to Velké Meziříčí. Do března roku 2019 
zpravodaj vydával Jupiter club. Jako týdeník 
skončilo Velkomeziříčsko v březnu 2015 

a v měsíčník se proměnilo v květnu 2015. 
Internetový společensko -informační por-
tál pro občany Velkého Meziříčí, obyvatele 
místních částí a pro celý region, se uvedl 
do provozu ještě v červnu téhož roku.

Od dubna 2019 vydává Velkomeziříčsko 
město Velké Meziříčí přímo na radnici, a to 
v nákladu 5 500 výtisků, které se zdarma 

doručují do domácností obyvatel Velkého 
Meziříčí a okolí. Od ledna 2022 přichází vy-
davatel s novinkami v podobě (viz tajenka 
1) a také s (viz tajenka 2).

Správné znění tajenky zašlete do 
21. ledna 2022 e -mailem na adresu: 
velkomeziricsko@velkemezirici.cz nebo 
poštou či doručte osobně do redakce 
(Radnická 29/1, budova radnice, přízemí, 
dveře č. 104, 594 13 Velké Meziříčí).

Tajenka z minulého čísla: stromky využí-
valy jako ozdoby venkovní

Výherci: Ivona Maloušková, Marie Ha-
lačková a Jiřina Špinarová z Velkého 
Meziříčí

KŘÍŽOVKA O CENY Autor křížovky: Jaromír Kvíčala

NOVÝ LAYOUT
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PŮVODNÍ NÁZEV KOP-
CE DOSUD PŘIPOMÍNÁ 
ULICE VRCHOVECKÁ.
Vrch nad městem se původně 
nazýval Vrchovec. Tento název 
dosud nese ulice, která k němu 
směřovala – Vrchovecká.

Jak se z Vrchovce stal Fajťák? 
V 19. století vlastnil pozemky na 
kopci muž jménem Fajta. Podle 
něj se začalo kopci říkat Fajtův 
kopec – Fajťák. Nadmořská výš-
ka 552 m, tedy o sto dvacet sedm 
metrů více, než je výška náměs-
tí, naznačuje, že z kopce je pěkný 
rozhled.

MĚSTO POD LUPOU

DÍL 61: 
FAJTŮV KOPEC
VYHLÍDKA

INTERAKTIVNÍ 
MAPA PAMÁTEK 
VE MĚSTĚ A VÍCE 
FOTOGRAFIÍ ZDE



KALENDÁŘ AKCÍ
KONCERTY
16. 1. 2022, 19:00 hodin, koncertní 
sál, Jupiter club, VM
Novoroční koncert s přípitkem 
starosty města
Moravské klavírní trio a hosté

DIVADLO
15. a 29. 1. 2022, 15:00 hodin, 
malá scéna, Jupiter club
O pyšné koze
Loutkové divadlo pro rodiče a děti

KINO JUPITER CLUB 
Náměstí 17, Velké Meziříčí
 
7. 1. 2022, 17:30 hodin
Spider ‑Man: Bez domova

8. 1. 2022, 18:00 hodin
Tři přání pro Popelku

9. 1. a 30. 1. 2022, 16:00 hodin
Velký červený pes Clifford

Zlevněná projekce nejen pro seniory
13. 1. 2022, 16:30 hodin 
Zátopek (vstupné 70 korun)

14. 1. 2022, 19:30 hodin
Šťastný nový rok 2

15. 1. 2022, 17:30 hodin
Krotitelé duchů: Odkaz

19. 1. 2022, 19:30 hodin
Je suis Karl

20. 1. 2022, 19:30 hodin
Spencer

22. 1. 2022, 19:30 hodin
Klan Gucci

23. 1. 2022, 16:00 hodin, 
26. 1. 2022, 18:00 hodin
Srdce na dlani

27. 1. 2022, 19:30 hodin
Vřískot

29. 1. 2022, 19:30 hodin
Morbius

Změna programu vyhrazena.

RŮZNÉ

21. 1. 2022, 13:00 – 16:00 hodin, 
Hotelová škola Světlá a SOŠŘ Vel-
ké Meziříčí, U Světlé 855/36, VM
Den otevřených dveří Hotelové 
školy Světlá a SOŠŘ

PŘIPRAVUJEME
DIVADELNÍ SEZÓNA JARO 2022
Velký sál, Jupiter club

22. 3. 2022, 19:30 hodin
Madam Rubinstein

8. 4. 2022, 19:30 hodin
Kočka v oregánu

12. 4. 2022, 19:30 hodin
Scény z manželského života

14. 5. 2022, 19:30 hodin
Kdokoli může dělat cokoli

Rezervace nových permanentek.
Cena permanentky 1 350 korun.

HOKEJ
5. 1. 2022, 18:00 hodin
Zimní stadion
HHK Velké Meziříčí – SHK 
Hodonín

VEŘEJNÉ BRUSLENÍ
Vstupné:
Dospělí, mládež nad 15 let – 40 korun
děti do 15 let – 30 korun
doprovod – 20 korun

8. 1. 13:45 – 15:15
9. 1. 14:00 – 15:30
15. 1. 14:15 – 15:45
16. 1. 14:15 – 15:45
22. 1. 14:00 – 15:30
23. 1. 14:00 – 15:30
29. 1. 14:30 – 16:00
30. 1. 13:30 – 15:00

Pravidelné aktua-
lizovaný kalendář 
akcí naleznete na 
webu Velkomezi-
říčska: 


